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Verksamhetsberättelse för     

Svensk Förening för Anestesi och Intensivvård    

(SFAI)    

Verksamhetsåret 1 juli 2022 – 30 juni 2023  
   
 
SFAI:s verksamhet har i korthet syftet att främja kontinuerlig forskning och utveckling samt utbildning 
inom anestesi och intensivvård i Sverige. Föreningen ska utgöra en plattform för kontakt och 
nätverkande inom specialiteten samt är en remissinstans för myndigheter och organisationer när det 
gäller frågor kring specialiteten anestesi- och intensivvård.  
Föreningen skall tillvarata medlemmarnas professionella intressen samt verka för jämställdhet. 
 
Detta sker genom att:    

• stödja forskning och utgöra forum för vetenskapligt utbyte,   
• stödja erfarenhets- och kunskapsutbyte mellan kliniskt verksamma läkare inom vår 

specialitet,   
• främja skandinavisk och övrig internationell samverkan,   
• främja ledningsarbete inom anestesi och intensivvård,    
• förmedla kunskap om specialiteten anestesi och intensivvård under läkarutbildning, 

allmäntjänstgöring (AT) och bastjänstgöring (BT),   
• ange kunskapsmål för specialistutbildningen,   
• tillhandahålla efterutbildning för kompetensutveckling efter uppnådd specialistkompetens,   
• utveckla nationella standard- och kvalitetsmått för anestesiologisk verksamhet,   
• stödja och utveckla system för att mäta resultat av anestesiologisk verksamhet.    

    
SFAI bedrivs som en ideell förening och har som organisation inga anställda. SFAI är beroende av 
ideella insatser från medlemmar. För större och långsiktiga projekt, är SFAI beroende av stöd från 
specialitetens verksamheter i landet genom att tillåta medlemmar arbeta med angelägna nationella 
projekt och frågor.    
    
Styrelse 2022-2023   
    
Ordförande:              Maja Ewert, Kullavik   
Vice ordförande:            Karin Löwhagen, Göteborg   
Skattmästare:            Owain Thomas, Lund   
Facklig sekreterare:            Eva Selldén, Stockholm   
Vetenskaplig sekreterare:            Karin Björnström Karlsson, Linköping    
Redaktör:          Karolina Persson, Lund     
SYA:  
KVAST:   

       Josephine Jacobsson, Göteborg 
Anders Silfver, Sundsvall 

Övriga ledamöter:            Malin Jonsson Fagerlund, Stockholm 
           Amanda Irgum Liljeström, Umeå  

Magnus Enlund, Falun  
Joachim Zdolsek, Linköping 

Hedersledamot:*            Hengo Haljamäe, Göteborg     
Verksamhetsrevisorer:          Mattias Schindele, Östersund 

Jonas Graf, Linköping  
Valberedning:            Annette Nyberg, Göteborg 
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Martin Holmer, Jönköping    
Roman A´Roch, Umeå  

* Styrelsen har 2016 beslutat att nya hedersledamöter inte längre ska utses.   
   
Styrelsemöten under verksamhetsåret:  
220706 (Digitalt) 
220822 (Digitalt) 
220912 (Uppsala) 
220915 (Konstituerande möte Uppsala) 
221012-14 (Internat Göteborg) 
221107 (Digitalt) 
221213 (Umeå) 
230116 (Digitalt) 
230210 (Göteborg) 
230227 (Digitalt) 
230322-23 (Internat Sthlm) 
230412 (Digitalt) 
230508 (Helsingborg) 
230531 (Digitalt) 
230607 (Digitalt) 
Utöver dessa sker en stor del av styrelsens arbete i mindre arbetsgrupper. 
 
 SFAI:s delföreningar och referensgrupper    
   
Delföreningar och referensgrupper       

   
Ordförande/kontaktperson    

Kvalitetssäkring av ST utbildning (KVAST)    Marco Schuster, Stockholm  
Delf. Svenska intensivvårdssällskapet (SIS)      Camilla Brorsson, Umeå  
Delf. Anestesi vid plastikkir. och ÖNH-kir. (SFAIÖP)    Jonas Graf, Linköping  
Delf. Barnanestesi och barnintensivvård (SFBABI)     Åsa Jungner, Lund   
Delf. Obstetrisk anestesi och intensivvård (SFOAI)    Susanne Ledin-Eriksson, Gävle     
Delf. Operationsledning      Helena Krook, Norrköping     
Delf. Sveriges Yngre Anestesiologer (SYA)     Josephine Jacobsson, Göteborg 
Delf. Thoraxanestesi och thoraxintensivvård (SFTAI)    Erik Mörtberg, Uppsala     
Delf. Utbildning och forskning (SFAI-UF)    Malin Jonsson Fagerlund, Stockholm  
Delf. för anestesi (SFAne)    Jakob Walldén, Sundsvall  
Delf. Läkare inom Prehospital Akutsjukvård (SFLPA)    Denise Bäckström, Norrköping   
Delf. Svensk Förening för Regionalanestesi (SFRA)    Christian Bergek, Göteborg   
Delf. Hyperbarmedicin   Anders Kjellberg, Stockholm   
Delf. Svensk Förening för Postoperativ Vård (SPOV) Edit Herczeghne, Uppsala 
Delf. Svensk Förening för Neuroanestesi och 
Neurointensivvård (SFNN)   

Thomas Majing, Stockholm   

Delf. Sveriges Ledningsansvariga Ambulansläkare i 
Samverkan (SLAS)  

Annika Åström Victorén, Jönköping 

Delf. Etikdelförening inOm SFAI (ETOS)  Eva Hannerz Schmidtke, Uppsala  
Delf. Svensk Förening för Ultraljud i Anestesi och 
Intensivvård (SFULAI) 

Morten Strinnholm, Kungälv   

  
Föreningens relation till andra organisationer  
SFAI är en specialitetsförening för läkare inom anestesiologi, intensivvårdsmedicin, anestesiologisk 
algologi, ambulanssjukvård (både yt- och luftburen). Som specialitetsförening är SFAI en 
medlemsförening i Svenska Läkarsällskapet (SLS) och har där deltagit i fullmäktige och i SLS' 
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remissarbete. SFAI är en kunskapsgivande kontaktpunkt för specialitetsfrågor för Läkarförbundet, 
men har ingen egen facklig aktivitet. SFAI deltar i Läkarförbundets träffpunkt för alla medicinska 
specialitetsföreningar, Representantskapet.    
SFAI är, som en av fem nordiska specialistföreningar inom anestesi och intensivvård, medlem i the 
Scandinavian Society of Anaesthesiology and Intensive Care Medicine (SSAI). SFAI är därmed 
engagerad i Acta Foundation som driver tidskriften Acta Anaesthesiologica Scandinavica. SFAI är 
medlemsförening i European Society of Anaesthesiology and Intensive Care (ESAIC), vilket innebär 
att alla SFAI-medlemmar som inte valt att vara aktiva (röstande och ev. sektionsledande) i stället är 
associerade ESAIC-medlemmar via SFAI. Det ger en del förmåner. SFAI har även ett formellt 
samarbete med European Society of Intensive Care Medicine, via ett s.k. cooperative ’dual’ 
medlemskap, vilket innebär att Sverige via SFAI har en plats i ESICM:s ’governing council’. 
Föreningen är aktiv medlem i världsfederationerna av anestesi- (World Federation of Societies of 
Anaesthesiologists, WFSA) och intensivvårdsföreningar (World Federation of Intensive and Critical 
Care, WFICC). SFAI bidrar med en svensk representant till den europeiska medicinska 
specialistutbildningsorganisationen Union Européenne des Médicine Specialistes (UEMS), där vår 
sektion är känd som European Board of Anaesthesiology (EBA).    
 
Medlemskap i internationella föreningar 
SFAI är medlem i följande föreningar: 
SSAI: Scandinavian Society of Anaesthesiology and Intensive Care Medicine 
ESAIC: European Society of Anaesthesiology and Intensive Care 
WFICC: World Federation of Intensive and Critical Care 
WFSA: World Federation of Societies of Anaesthesiologists 
SFAI:s medlemmar erhåller associerat medlemskap i ESAIC och har tillgång till Acta 
Anaesthesiologica Scandinavica genom SFAI:s medlemskap i SSAI. 
SFAI betalar medlemsavgifter till samtliga ovanstående förutom ESAIC. 

Representanter för SFAI  
SFAI representeras i många olika sammanhang, poster, arbets-/expertgrupper och organisationer, såväl 
nationellt som internationellt. Bifogat finns en lista över de största organisationernas formella poster 
och samtliga nomineringar som beslutats av styrelsen finns tillgängliga i uppdaterad lista på hemsidan. 
Att identifiera alla representanter för SFAI är inte helt enkelt och arbete pågår ständigt för att hålla 
listan av representanter uppdaterad och komplett, men om något är felaktigt, inaktuellt eller någon 
representant saknas, meddela gärna oss via styrelsen@sfai.se.  

Nomineringar till Kunskapsstyrningens nationella arbetsgrupper är många då vår specialitet berör så 
många områden och vårdförlopp men eftersom de görs personligen och SFAI inte får kännedom om 
vem som antas var så ingår de inte i representantlistan. 

Svenska Läkaresällskapet 
Fullmäktige: en delegat från SFAIs styrelse Eva Selldén 
Delegationen för medicinsk etik: Eva Hannerz-Schmidtke  
Delegationen för utbildning: Hans Hjelmqvist (ordförande) samt Bijan Darvish  
 
SSAI (Scandinavian Society of Anaesthesia and Intensive Care Medicine)  
SFAI medlemmar med formella uppdrag i SSAI 2022–2023:   
SSAI Board: Maja Ewert, Karin Löwhagen  
SSAI Board, officer, Research committee chair, Editor-in-Chief of Acta Anaesthesiologica 
Scandinavica:  Michael Haney  
SSAI Educational Committee chair:  Cecilia Escher  
SSAI Nordic Young Anesthesiologists committee: Cechael Sparrfelt  
Acta Anaesth Scand Editorial Board: Johan Lundberg, Stefan Lundin, Jan Wernerman, Sigga Kalman, 
Gaetano Perchiazzi 
Acta Foundation Board:  Michael Haney (officer), svensk medlem Maja Ewert 
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ESICM (European Society of Intensive Care Medicine)  
Council member: Miklos Lipcsey 
Chair-Elect Cardiodynamics Section: Michelle Chew 
Editor Critical Care: Michelle Chew 

EDEC (European Diploma of Advanced Critical Care Echocardiography)  
Committee member: Michelle Chew  

ESAIC (European Society of Anaesthesiology and Intensive Care) 
National Anaesthesiologists Societies Committee (NASC) Member: Amanda Irgum Liljeström 
Council Member: Lill Blomqvist  
 
UEMS 
UEMS Executive for specialty education and certification: Hans Hjelmqvist, Vice President  
UEMS European Board of Anaesthesiology, Anaesthesiology Section: KVAST ledamot Emma  
Pontén 
 
MJC ICM 
Multidisciplinary Joint Committee of Intensive Care Medicine Hans Hjelmqvist och Fredrik Sjövall  
 
WFSICCM (World Federation of Societies of Intensive and Critical Care Medicine) 
WFSICCM “taskforce” för intensivvård vid tropiska sjukdomar: Tim Baker 
WFSA Committee Patient Safety: Jonas Wrigstad, Ystad 
WFSA Intensive & Critical Care Medicine (ICCM) Committee: Tim Baker, Stockholm 
 
ESPA 
European Society for Paediatric Anaesthesiology: Board member Peter Frykholm, Jacob Karlsson 
valdes in som ny styrelseledamot i ESPA sommaren 2023.  
 
ESPNIC  
European Society of Paediatric and Neonatal Intensive Care: Urban Fläring SFBABI 
 

HLR-rådet: Anna Lybeck, styrelseledamot utsedd av SFAI 
SPOR, Svenskt Perioperativt Register: SFAI:s representant i styrelsen: Claes Frostell  
Socialstyrelsens vetenskapliga råd i organ och vävnadsdonation: Pia Löwhagen Hendén 
SPUREX ledamot: Martin Thorsson 
Lipus Advisory Board: Martin Thorsson 
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Övergripande händelser och Särskilda aktiviteter inom SFAI, och då 
främst SFAI:s styrelse (Maja Ewert och Karin Löwhagen)   
SFAI-styrelsens huvudsakliga arbete under året utgår ifrån tre fokusområden: Operationskapacitet, 
Fortbildning och Akademisk kompetens. SFAI:s fokusområden tas fram utifrån medlemmarnas 
intressen där förslag kan lämnas direkt till styrelsen styrelsen@sfai.se.  

Arbete och genomförda aktiviteter som är kopplade till årets fokusområden samt andra 
verksamhetsområden såsom SFAI&AnIVA veckan, remisser, riktlinjer, ekonomi, hemsidan, 
nomineringar, SFAI-tidningen och deltagande i olika möten och sammankomster beskrivs i 
verksamhetsberättelsen av respektive ansvarig i styrelsen. Utöver detta omfattande arbete har styrelsen 
även arbetat fram en Kommunikationsplan som snart finns publicerad på hemsidan. Dessutom har en 
Riktlinje och introduktion för nya delföreningar och uppgrupper tagits fram. Även en introduktion ”Ny 
i styrelsen” är klar inför årsmötet.  

Påverkansarbete ser vi som en prioriterad uppgift för SFAI. Ju mer vi syns och hörs desto större 
möjligheter har vi att påverka viktiga frågor som ligger i vår specialitets och därmed våra patienters 
intressen. SFAI har i år, tillsammans med RfAnIva och SIR, haft ett personligt samtal med 
sjukvårdminister Acko Ankarberg Johansson om de utmaningar vi ser nu, och i framtiden, och vi har 
även bidragit till debattartiklar samt uttalanden. Oräkneliga timmar av ideellt arbete har lagts ner av 
många engagerade anestesiologer för att åstadkomma viktiga och värdefulla insatser för vår specialitet 
under året som gått, ett engagemang som vi i styrelsen är oerhört stolta och glada över.  

Möten chef/ledare.  
SFAI har ordnat två möten för chefer och ledare under verksamhetsåret 2022–2023.  
Det första samarrangerades med Riksföreningen AnIva i samband dagen före invigningen av 
SFAI&AnIVA veckan i Uppsala i september 2022, där fokus låg på bland annat arbetsmiljö, 
resursbrist och etik. 
Den 24 mars i år 2023 arrangerades verksamhetsårets andra Möte för Chefer och Ledare, denna gång 
enbart av och för SFAI. Mötet samlade 50 deltagare. Förmiddagen ägnades helt åt SFAIs fokusområde 
Operationskapacitet där vi belyste goda exempel från olika sjukhus runt om i landet. Mycket 
uppskattat och med många bra diskussioner. Eftermiddagen avhandlade utbildning samt fortbildning 
och vi fick också en presentation om SIR (Svenska Intensivvårdsregistret).  

Nu planerar vi för fullt för nästa Möte för Chefer och Ledare, vilket precis som förra september går av 
stapeln i anslutning till SFAI&AnIVA veckan och därför samarrangeras med RfAnIva. Tema för detta 
kommande möte, den 19/9 i Umeå, är Fortbildning. Första timmen kommer att vara gemensam med 
studierektorer i SFAI, och timme nummer två gemensam med Professorsgruppen. Resten av dagen 
kommer att innehålla goda exempel på Hur vi kan få till fortbildning i vardagen.  

Styrelsens arbetsformer och mötesstruktur 
Under förra året blev det uppenbart att tidigare arbetsstrukturer och mötesforum inte längre är 
tillräckliga för att möta behovet. Dels så har nomineringar och remisser ökat, dels allmänna 
frågeställningar som rör just vår specialitet från tex Media. Orsaken är sannolikt pandemins effekter 
för just vår verksamhet men även Kunskapsstyrningen. För att möta arbetsbelastningen har en ny 
mötesstruktur tagits fram samt en tydlig arbetsfördelning med fördelning av ansvarsområden. Vid 
större arbetsinsatser skapas olika arbetsgrupper för att mer effektivt hantera olika frågor. Det ökade 
inflödet av olika uppdrag och behov av sakkunnighet ses som mycket positivt av styrelsen och som en 
möjlighet till större inflytande i olika sammanhang. För att kunna ägna mer tid åt påverkansarbete så 
anser vi det nödvändigt att adjungera ytterligare en ledamot till styrelsen även kommande arbetsår. 

Samverkan med NPO  
SFAI har haft ett regelbundet samarbete med Eva Joelsson Alm, ordförande NPO Perioperativ vård, 
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intensivvård och transplantation (PiVoT). Det är ett uppskattat samarbete även om det tidvis varit en 
svår gränsdragning angående vem som ska göra vad gällande nationellt riktlinjearbete. Under 
arbetsåret har SFAI haft återkommande möten med PiVoT kring remissförfarande och nomineringar 
till ’NAG’ - nationella arbetsgrupper. SFAI var tidigare sammankallande för dessa möten men nu är 
det NPO som kallar till våra möten tillsammans med andra berörda föreningar inom vår specialitet. 

De flesta specialiteter upplever att Kunskapsstyrningen och samarbetet med nationella 
programområden (NPO) är otydligt då all kommunikation från Socialstyrelsen går via NPO och ibland 
”fel” NPO. Vår förening riskerar att missa information och därmed inte få inflytande i viktiga 
nationella arbetsgrupper. Framför allt ser vi en risk att vår sakkunskap inom områden inte tas med, 
vilket kan resultera i ett sämre resultat för våra patienter. Därför har SFAI aktivt deltagit i utvärdering 
och intervjuer för utredning av Kunskapsstyrningen via SLS och SKR.  
  
Möten med NPO PiVOT under verksamhetsåret: 
220824 (Digitalt) 
221005 (Digitalt) 
221024 (Digitalt) 
221206 (Digitalt) 
230123 (Digitalt) 
230523 (Digitalt)  

Vi vill framföra ett stort och varmt tack till alla som bidragit till viktigt och värdefullt arbete under 
verksamhetsåret. Vi är så tacksamma och rörda över all den tid och engagemang som ideellt ägnas åt 
arbete för vår specialitet. För oss är det viktigt att vårt arbete ligger i medlemmarnas intressen så vi vill 
verkligen uppmana er alla att inkomma med förslag på Fokusområden för styrelsens arbete under 
2023-24!  

Rapporter från SFAI:s olika verksamhets- och ansvarsområden    

Skattmästare Ekonomirapport (Owain Thomas) 
Ludvig&Co i Kalmar sköter den praktiska ekonomihanteringen för SFAI och SFAI Verksamheter AB 
tillsammans med skattmästaren. Fakturerings- och uppföljningssystem är i funktion, kontaktpersoner 
har varit Renée Klang, Tomas Persson och Marie-Louise Ågren. 

SFAI är garant för det helägda bolaget SFAI Verksamheter AB, som har till syfte att administrerar 
kurser, utbildning och konferenser inom anestesi och intensivvård i Sverige och Skandinavien. De 
kursgivare och delföreningar som sköter sin ekonomi genom bolaget får en bra service mot en 
schablonavgift på intäkter motsvarande självkostnadspris. 

SVPortalen, SFAIs kursportal som är utvecklad i samband med, och underhålls av Pionero AB, 
används numera för att administrera de flesta kurser. SFAI Verksamheter AB har anlitat MKON AB, 
som bistår med support till kursgivare. Förutom anmälan, fakturering och kursutvärdering kan 
SVPortalen användas för att dela filer med kursfakulteter och kursdeltagare, lägga upp kunskapstest 
och utfärda intyg. SVPortalen ingår i serviceavgiften för kurser som hålls genom SFAI Verksamheter 
AB och erbjuds även mot en avgift till externa organisationer som önskar använda portalen. 

Såväl den ideella föreningen SFAI som SFAI Verksamheter AB har solid ekonomi.  SFAI har reserver 
som garanterar föreningens verksamhet i minst 3 år även vid utebliven inkomst. Bokslut redovisas 
separat. SFAI betalar medlemsavgift till SSAI, WFSA och WFICC. 

SFAI&AnIVA veckan hölls i Uppsala tillsammans med RfAnIva. Mötet gick med vinst, som 
fördelades mellan den lokala organisationskommittén, SFAI och RfAnIva. SFAIs andel fördelades 
mellan bidragande delföreningar. 
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Arbetsgruppen för SFAIs Checklistemanual / Akutmanual för hantering av Anestesiologiska 
Kriser: 
Arbetsgruppen består av Owain Thomas, Anders Silfver, Alexander Moberg, Anton Tallhage, Lisa 
Remahl, Maud Carpenter, Nima Elhami. Gruppen ämnar att revidera den nuvarande Checklistemanual 
som sålts för att kunna lansera provexemplar till SFAI & AnIva-mötet i Umeå i september 2023.   
 
 
Vetenskaplig sekreterare (Karin Björnström Karlsson) 

SFAI&AnIVA veckan är en av de viktigare arbetsuppgifterna för den vetenskaplige sekreteraren. Vårt 
första möte utan restriktioner skedde i Uppsala i september. Uppsala som hade planerat tre möten med 
stor iver, men tvingats ställa in två gånger. Tredje gången gillt blev fantastiskt! Vi var nästan 1400 
deltagare varav nästan alla närvarande fysiskt, vilket är rekord! Vi hade 5 (ibland 6) parallella spår, 
posterpresentationer och en stor industriutställning på plats på Uppsala Konsert och Kongress. Varje 
yta nyttjades maximalt, och det blev trångt på vissa sessioner. Dock streamades allt, så man kunde 
följa sessionerna ändå eller se dem i efterhand. Industriutställningen som är en viktig arena för oss att 
se nyheter och diskutera medicinsk teknisk utrustning med våra samarbetspartners. I Uppsala hade vi 
företag på kö för att komma till oss, vilket visar att det är en relevant arena även för dem. Vi vet ju inte 
hur mycket detta rekord baseras på att det var första möjligheten efter pandemirestriktionerna eller om 
vi kommer att ha många deltagare även framgent. Uppsala hade förutom ett väldigt välfyllt program 
även fyllt eventuella tidsluckor med ett späckat socialt program. Minglet var trångt (som det ska vara), 
SYA-puben överfull och det är svårt att slå fest på Uppsala slott, där man kunde känna golvtiljorna 
gunga under dansen. Stort tack än en gång till LOK Uppsala! 

Inför Umeå, v 38, har vi hela Umeå Folkets Hus att tillgå och vi kommer att ha utställningen på alla 
plan för att sprida ut besökare och stimulera till fler mötesplatser. Vi har också tillfrågat ca 100 
personer utifrån vårt preliminärs schema vilken programpunkt de önskar gå på och anpassat 
salsplaceringen efter de som fått flest ”likes”. Även den minsta salen tar drygt 100 personer, varför vi 
tror att trängseln minskar i Umeå. Efter Umeå kommer mötet till Helsingborg, och där har vi redan 
haft vårt uppstartsmöte med den lokala kommittén. Därefter, 2025, blir det Norrköping/Linköping följt 
av Stockholm 2026. 

Remisshanteringen breddades 2022 till flera olika ansvarsområden inom styrelsen. Den vetenskaplige 
sekreteraren har hanterat de ”klassiska remisserna”, via departement och myndigheter som går via 
Läkarförbundet och Svenska Läkarsällskapet på underremiss till oss. Dessa är oftast tämligen 
omfattande på 200-700 sidor. Vi har även ”letat” remisser – då departement och Socialstyrelsen inte 
längre skickar ut allt. Det gör att vi säkert har missat remisser som vi borde svarat på, men svarstiderna 
varierar från flera månader till ibland någon vecka och de försvinner ibland innan vi har identifierat 
dem på olika webplatser.  

Remisser som avser kunskapsstyrningen och nivåstruktureringen har jag ibland svarat på och ibland 
har det legat på personer som har kontakter med NPO. Nytt för i år är att vi lägger ut remisser till våra 
delföreningar via Basecamp HQ, så att vi snabbare kan se och ta in kommentarer från delföreningarna. 
Alla kan då också se vad någon annan har tyckt, vilket sparar tid. Det innebär dock att ett större ansvar 
faller på respektive delförening att bevaka Basecamp, särskilt som flera remisser ofta har kort svarstid. 
Såsom förra året har vi fortsatt problem med att tex andra NPO inte tänker på att SFAI har intresse 
eller kunskaper inom ett visst fält, varför vi inte vet om att det finns viktiga områden som vi behöver 
belysa eller ge input på. Vi har god kontakt med NPO PIVot, men det kan vara områden vi missar från 
båda håll.  

Jag har lämnat uppdraget som NASC representant till Amanda Irgum Liljeström under våren. Vi var 
båda med på ESAIC i Glasgow i juni och representerade SFAI i ESAIC-byn (den del av utställningen 
som inkluderar alla nationella föreningar inom ESAIC). Temat i år var Miljön och Anestesi och 
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intensivvård. Vi hade ett fåtal besökare som var intresserade av det miljöarbete som faktiskt pågår i 
Sverige – några blev imponerade av tex sopsortering redan på operationsalar. De allra flesta var dock 
nyfikna på hur man kan jobba i Sverige – det finns många kollegor som vill byta arbetsplats, och 
påfallande ofta var det faktiskt att man vet om att man kan ha ett familjeliv i Sverige – våra arbetstider 
och föräldraförsäkring/organiserad barnomsorg var det som lockade. Så skriv gärna era annonser på 
engelska så når vi fler potentiella kollegor! 

Facklig sekreterare (Eva Selldén)  
Medlemmar:   
I juni 2023 hade SFAI 1496 fullvärdiga medlemmar, varav 376 ST-läkare.   
SFAI:s medlemmar hanterar medlemsavgifter och sina profiler via hemsidan. SFAI har ett samarbete 
med Malmö kongressbyrå, MKON, för administration av medlemsfrågor, register och fakturor enligt 
EU:s regelverk GDPR. Instruktioner finns på hemsidan om hantering av personuppgifter för SFAI:s 
styrelse och delföreningar, t.ex. i samband med kursaktiviteter.   
 
Facklig sekreterare i SFAI:s styrelse bevakar ett antal möten på Läkarförbundet och Läkarsällskapet: 
  
Läkarförbundets representantskap för specialistföreningar 21 september 2022 och 26 maj 2023. 
Två gånger per år samlas representanter från specialitetsföreningarna inom Sveriges läkarförbund (Slf) 
för diskussion av angelägna fackliga frågor. Läkarförbundet samlar även sina lokalföreningar till 
motsvarande möte. Dessa möten sker nu samtidigt, och inleds med facklig information till båda 
grupperna. Därefter är det separata program - eftersom lokalföreningarna har starkt fokus på 
löneförhandlingar, medan specialitetsföreningarna har fokus på bl.a. utbildning/fortbildning och 
kunskapsstyrningen. Några aktuella diskussionsämnen: 

• Arbetsmiljöenkäten. Läkarförbundet gjorde en enkät samtidigt som SFAI under 2022, och 
delar av svaren diskuterades under höstmötet. Bl.a. ansågs att man borde ha haft som 
svarsalternativ ”byta specialitet” istället för bara ”lämna yrket” och att vårdplatsbristen 
påverkar alla specialiteter, inte bara de sjukhusbundna specialiteterna. Dessutom noterades 
som anmärkningsvärt att nästan 50% av specialistläkarna inte vågade ge kritik till sin chef. 
Sjuksköterskebristen påverkar starkt även läkares arbetsmiljö. 

• Fortbildning. Läkarförbundet driver via politiskt påverkansarbete en nationell reglering, helst 
föreskrift, för fortbildning av läkare, med krav på extern granskning. Läkarförbundets 
ordförande har bl.a. regelbundna möten med sjukvårdsministern Acko Ankarberg Johansson. 
Sv. Kirurgisk förening har påbörjat ett intressant projekt med kollegial granskning, 
”fortbildnings-SPUR”. LIPUS skulle kunna bistå framöver, men pengar och organisation 
behövs. Fortbildning är ett fokusområde för SFAI.  

• ST-läkares utbildning. Skifte till BT pågår, många aspekter behöver belysas, t.ex. hur 
handläggning av akuta sjukdomstillstånd ska definieras/tillgodoses. Vid höstmötet föreslogs 
användning av EPA framför ”milestones” vid bedömning av uppnådda färdigheter. Sv. 
Ortopedisk förening och kirurgerna anförde betydande problem med att kompetenta operatörer 
och handledare går till privat vård, bl.a. saknas de i jourarbetet. Hud- och ögonspecialiteter har 
ökande problem att vissa vårdval anställer egna ST-läkare till ett alltför begränsat 
patientunderlag, ex gråstarr eller hud-injektioner (botox). ST-läkarna bereds sedan inte 
utrymme på större kliniker pga. begränsat antal utbildningsplatser och få patienter, då dessa 
”utskiftats” till privat vård. SPUR-inspektion uppfattas som dyr och ej obligatorisk, dessutom 
är underkänd SPUR inget hinder för fortsatt utbildning av ST-läkare.  
Läkarförbundet driver aktivt frågan om läkares kompetensförsörjning med ökad statlig 
samordning för antalet utbildningstjänster och ett likvärdigt utbildningsansvar mellan 
offentliga och privata aktörer. 



9 
 

• Tolkning av ST- och BT-målen. Diskuterades intensivt nu under vårens 
representantskapsmöte. Läkarförbundet vill hjälpa till med rekommendationer avseende dessa 
till specialitetsföreningarna. Mötet ansåg att EPA bör användas hellre än milestones vid 
bedömning av uppnådda färdigheter och grad av självständighet. Vidare bör 
rekommendationerna beskrivas generellt med gemensam miniminivå och inte 
specialitetsspecifikt. Angående BT 1-målet, för handläggande av akuta sjukdomar, betonades 
att det ska uppfyllas så att det gäller för samtliga specialiteter. Viktig fråga även för SFAI. Slf 
arbetar vidare med frågan och remiss kommer till spec.föreningarna.  

Läkarförbundets fullmäktige FUM, 9–10 november 2022. 
SFAI och andra specialitetsföreningar är med som observatörer och separat rapport har publicerats i 
SFAI-tidningen nr 1/2023. Även Läkartidningen har rapporterat. Diskussioner och motioner rörde 
”borttagen” övertid, granskning av kö-kortningsavtal post pandemin, löneskillnader kvinnliga-manliga 
läkare, forskande seniora läkare, privata vårdgivare och undervisning, mm. Flera inbjudna talare var 
intressanta, Dr Osahon Enahulele från Benin i Nigeria, ordförande i Världsläkarorganisationen WMA, 
betonade att läkare måste tänka på sitt eget välbefinnande för att kunna ge en bra vård. Globalt arbetar 
många läkare under dödshot och med undermålig utrustning. Prof. Andreas Wladis, talade om svenska 
sjukvårdens beredskap i kris och krig, tankeväckande. Viktigt att läkare vill och vågar leda och hjälpa 
rikets ledning.  

Läkarförbundets strategi ligger fast till 2025, bl.a. att läkares ansvar ska åtföljas av befogenheter, 
läkares arbetsliv skall vara hållbart, ekonomisk ersättning för övertid skall utredas, ökad statlig 
styrning över dimensionering och samordning av utbildningsplatser skall drivas, samt inte minst 
förbättrad styrning av hälso- och sjukvård.  

Svenska Läkarsällskapets Fullmäktige 27 maj 2023. 
Även härifrån har rapport publicerats i SFAI-tidningen nr 3/2023 samt i SLS nyhetsbrev. SLS arbetar 
främst genom sina fyra delegationer, forskning, etik, utbildning och kvalitetssäkring. Medicinsk 
forskning stimuleras oförtröttligt via stipendier, resebidrag och priser från SLS stiftelser, under förra 
året utbetalades totalt 46 miljoner! En särskild revision bevakar att stiftelsernas intentioner följs. 
Etikdelegationen i SLS fokuserar på viktiga etikfrågor, såsom prioriteringar i vården och utmaningar 
vid kris och katastrof. Kvalitetsdelegationen i SLS arbetar med att betona professionsstyrd vård, 
principer för övergripande styrning, professionell granskning, evidensbaserad och långsiktigt hållbar 
vård, läkemedelsfrågor. Dessutom adresseras projektet Chosing wisely, d.v.s. att vi använder 
resurserna rätt och tillåts avstå från onödiga undersökningar. Ett särskilt symposium arrangeras av SLS 
om detta projekt under hösten. Utbildningsdelegationen har formulerat en fortbildningsmodell för 
läkare och bollen kan nu uppfattas vara lagd tillbaka hos specialitetsföreningarna. SLS stöder 
Läkarförbundets politiska påverkansarbete att få till en föreskrift för fortbildningen. Under året har 
över 50 webinarier hållits, huvudsakligen arrangerade av medlemsföreningarna och dessa utgör goda 
tillfällen till fortbildning och uppdatering för kollegerna. Slutligen arbetar SLS kontinuerligt med 
nationellt övergripande hälso- och sjukvårdsfrågor, via debattartiklar och remissyttranden. 

Kunskapsstyrningen: SFAI har tidigare och kontinuerligt rapporterat om detta projekt, som ännu kan 
uppfattas vara luddigt i kanterna. SLS har format en särskild arbetsgrupp, ledd av vice ordförande 
Catharina Ihre Lundgren, vilken rapporterade arbetet så här långt. Syftet med arbetsgruppen är att 
identifiera påverkbara faktorer för hur föreningarna kan samverka med kunskapsstyrningssystemet. En 
enkät har skickats ut till medlemsföreningarna och 11 ordförande djupintervjuades, däribland SFAIs 
Maja Ewert. De flesta ansåg att målen och arbetssätten i kunskapsstyrningen fortfarande är otydliga. 
Rapporten lyfter dock, något förvånande, mest positiva reaktioner, t.ex. att några tyckte att de 
upplevde en bra koppling till kunskapsstyrningen. Oftast gällde det medlemsföreningar med en liten, 
väl definierad patientgrupp. Trots detta, den ”goda kopplingen” ansåg majoriteten av SLS 
medlemsföreningar att NPO-riktlinjerna ofta är oanvändbara. Det framkom en betydande oro kring 
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implementeringen av dessa. Framkom även att organisationen är svårgripbar, specialistföreningarna är 
angelägna om att bidra, men involveras inte. Krångligt att hitta information om kommande riktlinjer 
och ansvariga.  

SLS betonade att arbetsgruppen fortsätter analysen av materialet och att de vill vara en 
kommunikationslänk för att få till ett tvingande samarbete med NPO-organisationen. SLS understryker 
kontinuerligt att professionen måste styra i vården. Två dialogmöten mellan NPO och några av SLS 
föreningar har ordnats, SFAI har deltagit. Systemet borde kallas kunskapsstöd, inte kunskapsstyrning. 
Rapporten konstaterar sammanfattningsvis att specialistföreningarna vill bidra till att implementera 
bästa kunskap i praxis och har konstruktiva förslag, men involveras inte i tillräcklig utsträckning. Hela 
rapporten finns på hemsidan. 

Slutligen är det viktigt att framhålla att SFAI inte har något fackligt uppdrag, de frågorna sköts av 
Läkarförbundet, men vi bevakar intresserat fackliga frågor med tonvikt på våra medlemmar. 

 
Riktlinjer (Joachim Zdolsek) 
I vanliga fall tar SFAI ingående delföreningar stort ansvar för uppdatering av riktlinjer. Arbetet har 
skett succesivt men under pandemin har det saktat in och bitvis pausats Således har uppdateringar ej 
skett i ordinarie takt. Under våren 2023 har dock arbetet åter tagit fart. 

Då flertalet av regioner stänger möjligheten att ta del av lokala och regionala PM, ökar behovet av 
riktlinjer. Det är troligen orsaken till att riktlinjefliken på SFAIs hemsida blivit mer frekvent besökt. 
Således är det inte bara av anestesiologer utan även av t.ex. IVO och många kirurgiska kollegor, som 
besöker och citerar, vilket är glädjande. 

I början av verksamhetsåret påbörjades arbetet med en inventering och uppdatering av gällande 
riktlinjer och behov av nya riktlinjer. Då det visat sig att arbetsbördan är mer omfattande än tidigare, 
tillsattes en ”riktlinjesgrupp” inom SFAIs styrelse. 

Denna arbetsgrupp har därefter rivstartat med att identifiera behov av nya och sortera gällande 
riktlinjer i nära kontakt med delföreningarna. Ett förslag finns nu gällande arbete med instruktioner 
och utveckling av mallar för riktlinjernas utseende, liksom rutiner för fortsatt arbete. Som tidigare 
skall omvärldsspaning kontinuerligt fortgå och lämpliga länkar (tex SSAI och Läkemedelsverket) 
identifieras till våra riktlinjer. Arbete pågår även med modernisering av hemsidans riktlinjeflik, se den 
rapporten. 
 
Framtida planering: 
En viktig ny organisation beskrivs i Kunskapsstyrningen, där vi har ett eget NPO, PIVoT. Planen från 
SKR, som ansvarar för alla NPO, är att alla nationella riktlinjer skall skrivas inom NPO-
organisationen och lyftas bort från specialistföreningarna. NPO kan uppfattas som ett mer trögarbetat 
system och SFAI har därför valt att tills vidare ha kvar uppdaterade riktlinjer, men i nära och tät 
kontakt med NPO för att undvika dubbelarbete. 
 
Uppdaterade riktlinjer, godkända av SFAI-styrelsen fram t.o.m juni 2023: 
 

- Ryggbedövning och antikoagulantia – nya riktlinjer från ESAIC/ESRA 
- Råd för/riktlinjer för obstetrisk anestesi och intensivvård 
- Ryggbedövning vid vaginal förlossning 
- SFAI:s/SFOAI:s Riktlinje för obstetrisk spinal/epidural- anestesi vid hemostasrubbning och 

antikoagulantiabehandling 
- PDPH (obstetrik) 
- Sedering vid intensivvård av barn 
- Anestesiproblemkort 
- Supplement till fasta för barn från SFBaBi 
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- KVÅ-kåder 

Liksom tidigare rekommenderar SFAI att riktlinjer uppdateras var tredje till femte år. Ett rådgivande 
dokument angående riktlinjehantering finns i SFAI:s riktlinjeträd. 
 
Fortbildning (Anders Silfver) 
Under året har SFAI haft fortbildning som ett av sina fokusområden. Det har sammansatts en grupp 
för att arbeta med detta och definiera uppgiften från styrelsen. Gruppen har haft flera möten. En 
uppdragsbeskrivning för gruppen har tagits fram och en fortbildningspolicy från SFAI har skrivits. 

Gruppen ska vara representerad från hela Sverige, från både större och mindre sjukhus. SFAIs 
fortbildningspolicy utgår från både Svenska läkarförbundets och Svenska Läkaresällskapets riktlinjer. 

På mötet för chefer och ledare i maj hölls ett föredrag om fortbildning. 

SFAI är även representerade i SSAIs grupp för continous professional development (CBD), där ett 
utbyte mellan de nordiska länderna är tänkt att ske kring fortbildning. 

SFAI kommer att arbeta vidare med fortbildning och hur detta kan utvecklas och genomföras. 

Akademi (Malin Jonsson Fagerlund) 
Ett av SFAIs fokusområden för 2022/2023 är akademi och hur vi kan stärka akademin i Sverige inom 
anestesi och intensivvård. 

En viktig fråga inom anestesi- och intensivvårdsforskning är möjligheten att bedriva forskning på 
medvetslösa patienter. Ett symposium om detta anordnades på SFAI&AnIVA veckan i Uppsala av 
SFAI-UF med inbjudna gäster från läkemedelsverket och etikprövningsnämnden och det var en bra 
dialog och med öppning för möjlighet till forskning på dessa patienter framöver. 

En annan viktig fråga för framtiden är att återväxt av akademiska positioner inom svensk anestesi- och 
intensivvård vid våra olika lärosäten måste säkerställas på sikt. Som ett led i att stärka akademin inom 
svensk anestesi- och intensivvård anordnades en första eftermiddagsworkshop på detta tema med 
verksamhetschefer och akademiska företrädare från nästan hela landet dagen innan SFAIs möte för 
chefer och ledare i mars. Akademi, innefattandes forskning, utbildning, utveckling, innovation och 
implementering bör vara grunden till en hög patientsäkerhet och god vård och det ligger därför i 
verksamhetschefernas intresse att detta fungerar väl och att vi har en bra återväxt av akademin i 
Sverige. Professorsgruppen som består av professorsrepresentanter från hela landet hade fått i uppdrag 
av SFAI-styrelsen att sätta ihop ett program för detta första möte. Efter en kort intro presenterade 
akademiska representanter och verksamhetschefer från de flesta av våra akademiska lärosäten sin FoU 
verksamhet och vilka utmaningar de har. Detta gav en fin översikt över förutsättningarna för svensk 
anestesi- och intensivvårdsforskning och många goda exempel kom fram avseende hur man löst olika 
typer av tjänster och finansieringar. Generellt tycks de största utmaningarna vara finansiering och 
tillgång till forskningshandledare samt utmaningar för mindre enheter att driva igång sina akademiska 
program.  

Fyra kärnfrågor för anestesi och intensivvård diskuterades: 

• Utbildning  
• Forskning och medicinsk utveckling 
• Stakeholders - vilka är berörda? 
• Upplägget för ett kommande stormöte 

En mindre grupp bildades för att med utgångspunkt från detta möte skapa en programpunkt vid 
höstens möte för verksamhetschefer och ledare i samband med SFAI&AnIVA veckan i Umeå.  

Acta Foundation stipendium kommer att delas ut till bästa abstract under SFAI&AnIVA veckan i 
Umeå och ett arbete har påbörjats för att se över möjligheten att starta en SFAI-forskningsfond. 
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Redaktör SFAI-tidningen (Karolina Persson)  
SFAI-tidningen är en medlemstidskrift som utkommer med fyra nummer årligen, i en upplaga om 
drygt 1600 exemplar, och distribueras till samtliga medlemmar i SFAI. Materialet utgörs av texter och 
bilder från delföreningar och enskilda medlemmar samt annonser från kursarrangörer med mera, och 
tidningen är en viktig informationskanal för styrelsen och delföreningarna.  

SFAI-tidningen produceras sedan 2019 av MKON med underleverantörer. Tidningen finansieras 
genom en kombination av annonsintäkter och en årlig avgift från SFAI, där annonsintäkter som 
överstiger den avtalade grundkostnaden delas lika mellan MKON och SFAI. Under 2021 gjorde 
tidningen en viss vinst, under 2022 var tidningen kostnadsneutral, vilket är prediktionen också för 
2023, även om det upplevts något svårare att rekrytera annonsörer det senaste året, jämfört med den 
omedelbara ”postpandemiperioden”. Samtidigt har den ekonomiska krisen och de generella 
kostnadsökningarna märkts även på tidningsproduktionskostnaderna, och i syfte att hålla dessa så låga 
som möjligt arbetar vi bland annat med att minska sidantalet, vilket gjort att kursannonserna inte alltid 
kunnat beredas önskat helsidesutrymme. Arbetet med att behålla gratis kursannonser och samtidigt ha 
en balanserad ekonomi för tidningen fortsätter.   

Att erbjuda ett varierat, intressant och underhållande innehåll är en kontinuerlig utmaning och då 
tidningen består av material från föreningens medlemmar blir innehållet naturligt varierande. Dock har 
förbättrad kommunikation mellan huvudstyrelsen och delföreningarna (inte minst med hjälp av 
Basecamp) underlättat efterfrågande av material, och det nya inslaget Aktuell forskning har satt sig 
och ger intressanta bidrag till varje nummer.  

Under SFAI&AnIVA veckan 2022 provades ett nytt grepp med en löstagbar inlaga i nummer 3 (det 
nummer som utkommer precis innan mötet) med kongressprogram och information om 
huvudsponsorer och högtidstalare med mera. Produktionen utfördes av redaktören i samarbete med 
Lotta Ahlbertz på MKON och inlagan återfanns även i Rf AnIva:s tidning Ventilens kongressnummer. 
Då inlagan så gott vi kunnat bedöma var uppskattad och flitigt använd som kongressprogram planeras 
samma upplägg inför årets SFAI&AnIVA vecka.   

Eftersom undertecknad varit föräldraledig från min kliniska tjänst sedan juni 2022 vikarierade 
Josephine Jacobsson, SYA-ordförande, på redaktörsposten i produktionen av nummer 3. Planen var 
ursprungligen att ha en vikarierande redaktör ytterligare något nummer, men då sådan varit svår att 
värva har undertecknad återtagit uppdraget från och med nummer 4 2022. 

Sammanfattningsvis bedöms tidningen fortsatt fylla sin funktion som ett medium för såväl viktig 
föreningsinformation som mer lättsam underhållning.  

Hemsidan (Amanda Irgum Liljeström) 
SFAIs hemsida har ca 100-350 besök per dag med klar övervikt för vardagar och lägre 
frekvens under helgerna. De mest besökta sidorna är nyhetsflödet, kurser/kalendariet och 
riktlinjerna; utöver detta är medlemsregister och -registrering viktiga funktioner. 

Under året har arbetet fortsatt med uppdatering av hemsidan för att bli än mer funktionell: utöver 
genomgång och inledande rensning av inaktuell information har stort fokus legat på uppdatering av 
riktlinjer, vilka publiceras i den takt de inkommit från delföreningar/arbetsgrupper och godkänts av 
styrelsen. Det pågår också arbete med uppdatering av strukturen av riktlinjer, där det redan tidigt 
tydligare ska framgå vilka som är SFAIs egna och vilka som är externa riktlinjer. 

Därtill har arbetet fortskridit avseende den sedan länge planerade och påbörjade fulla inkorporering av 
SVPortalen för både enklare administration och för anmälan till kurser och övriga evenemang. En av 
fördelarna med systemet är automatisk överföring till kalendariet för att minimera administrationen 
kring hemsidan. Styrelsen har också beslutat och implementerar nu att alla studieförfrågningar 
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granskas av Akademisk ledamot innan publikation på hemsidan, för att säkerställa kvalitet och 
relevans för medlemmarna. 

Hemsidan sköts fortlöpande tillsammans av hemsidesansvarig i styrelsen, delföreningarnas 
hemsidesansvariga ledamöter, webmaster Markus Falk och webtekniker Peter Sjöö vid Pioniro AB 
som tekniskt stöd. Avsikten för delföreningarna är också att webmaster, Markus Falk, inom kort 
utarbetar en skriftlig instruktion/hjälpreda för delföreningarnas webbansvariga. 

Sociala medier: 
Under året har styrelsen beslutat att byta plattform från Facebook till LinkedIn, vilket också 
genomförts under året. Facebook-kontot hänvisar fortsättningsvis till LinkedIn-sidan. 

Nomineringar (Magnus Enlund) 
Under verksamhetsåret har SFAI processat följande nomineringar:  
HLR rådets styrelse; När Hans Friberg lämnar SFAIs stol i HLR rådets styrelse lämnas uppdraget 
vidare till Anna Lybeck som är Öl Anestesi och Intensivvård vid Skånes universitetssjukhus i Lund. 
Clinical Practice Guideline Group för riktlinjer om end-of-life behandling hos kritiskt sjuka: Efter 
förslag från SIS,  nomineras Johan Malmgren som svensk representant. Johan arbetar på Sahlgrenska 
och har mångårig erfarenhet inom intensivvården, är engagerad och målinriktad - intresserad. 
Nomineringar till Socialstyrelsen på sakkunniga inom nya områden för Nationell Högspecialiserad 
vård (NHV) två områden 
Sakkunniga inom Trakealresektion/trakealkirurgi: Jonas Graf och hans ÖNH läkar kollega Crina 
Unguras Jonas och Crina arbetar bägge på Universitetssjukhuset i Linköping och är kliniskt 
verksamma inom trachealkirurgi 
Sakkunnig NHV barnmisshandel: Efter förslag från SFBABI har Martina Kjällström Davidsson 
nominerats. Martina är specialistläkare i anestesi och intensivvård och arbetar som biträdande 
överläkare på Drottning Silvias barnsjukhus i Göteborg. Martina har under flera år ingått som 
narkosläkarrepresentant i gruppen för barn som far illa (undergrupp till barnskyddsteamet) på 
Drottning Silvias barnsjukhus. Hon har föreläst om barnmisshandel frekvent. Martina arbetar för 
närvarande som biträdande överläkare primärt placerad på BIVA, Drottning Silvias barnsjukhus. 
Konsultationsläkare läkarförbundet: Anette Hein, Anestesikliniken, Danderyds sjukhus samt Ritva 
Kiiski Berggren, Norrlands universitetssjukhus. Läkarförbundet ger stöd till läkare som anmälts till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och Hälso- och sjukvårdens ansvarsnämnd (HSAN). En av de 
saker Läkarförbundet bistår med i vissa av dessa anmälningsärenden är skriftligt utlåtande av 
konsultationsläkare, vilket brukar vara mycket uppskattat och kan vara värdefullt i 
anmälningsärendena.  
Socialstyrelsen nytt vetenskapliga råd i frågor om organ och vävnadsdonation: Pia Löwhagen Hendén, 
Överläkare Med. Dr. Pia är Regionalt Donationsansvarig Läkare i Västra Götaland och ordförande 
Nationella Arbetsgruppen Donation (NAG Donation) och arbetar på Anestesi- och 
Intensivvårdskliniken Sahlgrenska Universitetssjukhuset.  
 
Nationella arbetsgrupper inom kunskapsstyrningen: 
Knäledsartros, ALS, Tarmsvikt, ALS, ljumskbråck, och Epilepsi. Narkosläkare har eftersöks men 
inget intresse har hittats. Det samma gäller i skrivande stund FHMs expertarbetsgrupp Förebyggande 
insatser mot allvarlig RSV-infektion bland vuxna 
 
Den stora händelsen under året är att SFULAI, SLAS och SFNN startat (I SFNNs fall en omstart) 
SFAI hälsar dessa delföreningar välkomna i gemenskapen och ser fram mot fruktbart samarbete. 
Styrelsen har också arbetat med en Riktlinje för delföreningar. 
 
Remisser (Magnus Enlund) 
Remisser som varit uppe för ev återkoppling: 
Barnläkarföreningen delförening för barninfektion. Vårdprogram Pediatrisk Sepsis  
Regionalt Cancercentrum Sydöst: Trombos och blödning, bilaga i Nationellt vårdprogram akut 
onkologi  
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Nationellt system för kunskapsstyrning NPO PiVOT: Rekommendation för organisation och 
kompetens inom intensivvård,  
Arbetsgruppen för insatsområde Höftfraktur (NPO Rörelseorganens sjukdomar): Nationellt 
vårdprogram för höftfraktur. 
Nationellt vårdprogram för misstänkt och bekräftad covid19 framtaget av SLS föreningar Svenska 
hygienläkarföreningen, Föreningen för Klinisk Mikrobiologi och Svenska Infektionsläkarföreningen. 
Introduktion till arbete med patientsäkerhet, Nationell samverkansgrupp patientsäkerhet 
Nationella vårdprogram för cancer (Flertal) från regionala cancercentrum i samverkan 
Nationellt vårdprogram för akut appendicit, Nationellt programområde för mag- och tarmsjukdomar 
Riktlinjer för luftvägshantering för barn <1 år, ESAIC 
Socialstyrelsens förslag om nationell högspecialiserad vård: Hyperbar oxygenbehandling, Malign 
hypertermikänslighet och Skelettdysplasier. 
Förfarandet är att förfrågan om nominering eller remissyttrande läggs ut i Basecamp HQ och sprids 
genom detta till delföreningar. Efter de svar som kommit in lämnar styrelsen svar.  
 
Övrig verksamhet    
Kanslifunktion 
Sedan september 2015 är Malmö kongressbyrå (MKON) vårt stöd för kongressarrangemang och 
kansliservice. Samarbetet inkluderar även produktion av SFAI-tidningen och annonsförsäljning.    
   
Kanslifunktion är tillgänglig dagtid. Uppgifterna består huvudsakligen av hantering av 
medlemsregister, hemsidan, mottagande av föreningsepost, telefonsvar, mm. Någon kontoristfunktion 
på heltid finns inte inom föreningen.  Mycket kansli-epost hanteras även av styrelsemedlemmar (i 
första hand ordförande).  
MKON är även behjälpliga med utskick till våra medlemmar mot en administrativ kostnad. Innan 
utskick skall alltid innehållet godkännas av SFAIs styrelse så kontakta gärna oss med förfrågan.  
 
 
Rapporter från särskilda uppdrag och internationellt arbete   
   
The Scandinavian Society of Anaesthesiology and Intensive Care Medicine, SSAI, och Acta 
Anaesthesiologica Scandinavica Foundation (Maja Ewert och Karin Löwhagen)  
SSAI fortsätter som paraplyorganisation för de fem nordiska nationella specialitetsföreningarna att 
bedriva verksamhet som främjar utbildning, forskning och samarbete i vår specialitet i de nordiska 
länderna.  Tidskriften Acta Anaesthesiologica Scandinavica, publicerad av Wiley, fortsätter att vara en 
respekterad källa för framförallt nya kliniska kunskaper.  Avkastningen från tidskriften har varje år 
använts som ekonomiskt stöd till SSAIs verksamhet för fortbildningsprogram, forskning, kurser, 
priser, möten, och kongress. Både SSAI och Acta Foundation är tillräckligt ekonomiskt trygga för den 
närmaste tiden för att kunna bära dagens nivå av aktivitet. SSAIs kongress samordnas vart annat år 
med en nationell specialitetsförening och 2024 arrangeras den i Finland, Oulu (Uleåborg) den 17-19 
juni och vi hoppas få se många av er där. 
 
SFAI (ordf och vice ordf) deltog i SSAI Board meeting januari 2022 och digitalt i mötet i juni. Det har 
varit svårt att delta fysiskt på SSAIs möten men vi ser fram emot att få vara värd för SSAI Board och 
Acta Foundation Board meeting i Göteborg nästa år.   

Förslag på fortbildning och kursbehov på nationell och nordisk nivå får man gärna skicka in till SSAI 
via SFAIs styrelse eller direkt till SSAI.   
SSAI har skrivit en del egna riktlinjer, men det kräver mycket arbete. Inom SSAI har man beslutat att 
det är bättre att rekommendera andras riktlinjer/artiklar efter noggrann granskning. På hemsidan finns 
de under ”Endorsement of non-SSAI guidelines”.  
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SSAI Educational Committee 2022/23 (Cecilia Escher Chair SSAI Educational Committee) 
SSAIs 7 utbildningsprogram (Intensive care, Cardiothorasic, Pain, Perioperative management, 
Obstetric, Pediatric, Critical Emergency medicine) är alla i full gång igen efter pandemin.  
Från SSAIs sida har vi under ett par år arbetat för att förenkla administrationen för de kursansvariga så 
att deras tid och kraft går till innehållet i programmen, inte till att hålla ordning på fakturor. Ny 
lagstiftning med betydligt högre krav på digitaliserad ekonomi har ytterligare ökat incitamenten till att 
förnya programmens administrativa rutiner vad gäller ekonomi.  
Detta arbete har visat sig långt mer komplicerat än vi hoppats. SSAI är registrerad som ”non-profit” 
organisation i Danmark och måste därför följa dansk lagstiftning MEN förstås även skatteregler för de 
respektive länderna. För närvarande pågår en pilot med redovisningsfirman Azets som ekonomisk 
handläggare. Det pediatriska programmet går först och om allt fungerar kommer flera program att 
anslutas. Inom en 2 års period måste all faktura-hantering vara digital så transitionen är nödvändig 
MEN kommer tyvärr att ta resurser från SSAI och även tid och resurser från programmen under en 
övergångsperiod.  
Integrering av utbildningsprogrammen vid kongressplanering, kontakt med och utbyte mellan 
utbildningsprogrammen är några av kommitténs uppgifter. Vi har även påbörjat ett arbete syftande till 
gemensamma nordiska riktlinjer för fortbildning för specialister som är lovande, Anders Silfver är 
Sveriges representant i detta arbete.  
 
Utmaningar och framtid:  
De 7 utbildningsprogrammen är SSAI´s stolthet och utgör en väsentlig del av nordisk anestesi och 
intensivvård inkluderande alla dess grenar. Att vi ger dem det stöd de behöver för att fortleva och 
utvecklas är en huvuduppgift för SSAI Educational committee och hela SSAI. Vi ser mycket fram 
emot kongressen i Oulo/Uleåborg i juni 2024. Hoppas att vi ses där!  
 

WFSA (Amanda Irgum Liljeström)  
World Federation of Societies of Anaesthesiologists, har under året fortsatt arbetet med att förbättra 
tillgången till säker anestesi och intensivvård världen över. Man arbetar hårt med lobbyverksamhet, 
utbildning och träning, innovation och forskning samt säkerhet och kvalitet. Ett besök på hemsidan 
rekommenderas: https://www.wfsahq.org/ . Där kan du t ex titta på ”Anesthesia tutorial of the week.”   
   
NASC (Amanda Irgum Liljeström)  
National Anaesthesiologists Societies’ Committee inom ESAIC (European Society of 
Anaesthesiology and Intensive Care) där SFAI är representerad genom Amanda Irgum Liljeström. 
Under året har styrelsen bytt representant i ESAICs nationella råd (NASC). Högaktuella frågor 
inkluderar arbete med fatigue hos anestesiologer/intensivister efter Covid-pandemin, arbetsmiljö och 
fortbildning för specialister. Kommande år kommer troligen frågor om ansvars- och arbetsfördelning 
bli fokusfrågor, där det är viktigt för oss att upplysa om och bevaka strukturen och det goda samarbetet 
med narkossjuksköterskor, där våra förhållanden skiljer sig från de flesta europeiska länders. 
 
Svenskt Kirurgiskt Råd (Eva Selldén) 
SKRÅ Svenskt kirurgiskt råd - står för ett diskussionsforum bestående av opererande specialiteter och 
anestesi/IVA. Representanter träffas 1–2 gånger per år och diskuterar gemensamma utmaningar, 
liknande ämnen som under Läkarförbundets spec.rep ovan, men med kirurgi-fokus, t.ex. op-köer, 
kirurgisk träning under ST och medicinska frågor, typ smärtlindring. Ordförandeskapet roterar. 
Senaste mötet 9 sept 2022 i Stockholm var i ortopedernas regi och besöktes av Gunnar Enlund från 
SPOR, som visade väntetider till operation. Dessutom diskuterades implantatregister, 
blodtransfusioner peroperativt, utbildning, framför allt ST-läkarnas. Nästa möte arrangeras av SFAI 
den 20 oktober 2023.  
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Verksamhetsberättelser från SFAIs Delföreningar  
 
Sveriges Yngre Anestesiologer (SYA) 
Bakgrund: SYA (tidigare Ung i SFAI, namnet ändrades 2016) bildades 2004 som en yngre förening 
inom SFAI i syfte att tillgodose behoven för ST-läkare och nyblivna specialister genom 
utbildningstillfällen, gemensamma aktiviteter samt bevakning och synliggörande av medlemmarnas 
intressen. Det kostar inget extra att vara med i SYA utöver medlemskap i SFAI. Styrelseledamot i 
SYA har en fast styrelsepost i SFAI:s styrelse. SYA har även två representanter i KVAST 
(Kvalitetssäkring av ST, en styrgrupp under SFAI-styrelsen som arbetar med ST-frågor), en 
representant i NYA (Nordens Yngre Anestesiologer, (organisatoriskt tillhörande SSAI), ESAICTC 
(European Society of Anesthesiology and Intensive Care Trainees Commitee) och ST-SKRÅ (Svenskt 
Kirurgiskt Råd för ST-läkare). SYA är den enskilt största delföreningen i SFAI sett till antalet 
medlemmar, detta år ca 241 stycken. 
Styrelse 
Emelie Dickman Kahm  Ordförande, representant ST-SKRÅ 
Miranda von Rosen  Vice ordförande, representant KVAST  
Carl Hjelte   Sekreterare 
Martin Johansson  Kassör 
Unni Björheden  Styrelseledamot, kommunikatör, representant 
   KVAST 
Hanna Hövenmark  Styrelseledamot, webbredaktör  
Cechaael Sebghati Sparrfelt  Styrelseledamot, representant i SFAI-styrelsen, NYA 
   och NTR i ESAICTC 
Josephine Jacobsson  Avgående ordförande 
Linda Wråendahl  Avgående styrelseledamot 
Christopher Blacker  Avgående styrelseledamot 
 
Valberedning 
Johanna Hedström 
Henrik Överengen 
Disa Blomstrand 
 
Antal protokollförda styrelsemöten  
Tolv styrelsemöten, ett årsmöte, ett internat 
 
Verksamhetsberättelse 

September -22 Arbete under SFAI & AnIVA-veckan:   
Studierektorsdagen   
SYA:s arbete presenterar resultatet av diskrimineringsenkäten och artikeln 
“Över hälften av ST-läkarna inom anestesi och intensivvård upplever att 
diskriminering förekommer på arbetsplatsen” på mötet för chefer och ledare 
Symposium “Alternativa karriärsvägar - vad är möjligheterna?” 
Arbete med utbildningsdag “Hjärtsviktsdagen” inför hösten 2022 
Arbete inför SYA-dagarna 2023 
Påbörjar arbete för budget och finansiering för kommande utbildningsdagar 
Emelie Dickman Kahm adjungeras i styrelsen 

Oktober -22 Slutför arbetet inför “Hjärtsviktsdagen” 2022 
Rapport från SFAI & AnIVA-veckan skrivs till SFAI-tidningen. 

November -22 ”Hjärtsviktsdagen” hålls i Stockholm och digitalt. En rolig och lärorik dag som 
var mycket uppskattad. 
Extrainkallat årsmöte hålls 221111 för inval av valberedning. 
Påbörjan av SYA:s undersökning avseende hur handledningen ser ut i landet. 
En enkät utgår till medlemmar och en till studierektorer. 
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December -22 Påbörjar arbete för symposium inför SFAI- & AnIVA-veckan 2023. 
Maria Ehlin Kolk avsäger sig sitt styrelseuppdrag 

Januari -23 Beslut om årlig SYA utbildningsdag fre v46 efter att sonderat med landets 
studierektorer. Genomgång av ämnesområden.  

Februari - 23 Förberedelser inför SYA-dagarna 2023  
Mars -23 SYA-dagarna med årsmöte 2023.  

Styrelseledarmöten Josephine Jacobsson, Linda Wråendahl och Christopher 
Blacker avgår.  
Emelie Dickman Kahm och Cechael Sebghati Sparrfelt väljs in till styrelsen.  
Konstituerande styrelsemöte.   

April -23 
 
 
 
 
 
 
Maj -23 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Juni -23 
 
 
 
 
 
Juli -23 
 
 
 
 
Augusti -23 
 

Fortsatt arbete med planering inför SFAI-veckan med symposium, SYA-pub, 
ST-hörnan och studierektorsdagen.  
Förberedande arbete med utbildningsdag ”Leversvikt” hösten 2023.  
Förslag på ämnen till nytt fokusområde 2023/2024.  
Emelie Dickman Kahm representerar SYA under ST-SKRÅ möte 
Miranda von Rosen och Unni Björheden representerar SYA på fysiskt möte 
med KVAST 
SYA-internat i Arild: 
Fortsatt arbete med SYA:s olika uppdrag under SFAI-veckan. 
Arbete och detaljplanering av utbildningsdagen Leversvikt hösten 2023 
Planering och arbete med SYA-dagarna våren 2023 
Sammanställning av data från enkäten för fokusområdet ”Handledning” 
Beslut om nytt fokusområde ”Jämlik utbildning” och påbörjat arbete med 
detta.  
Beslut om att ta fram SOP:s för rutiner kring årsmötet och valberedningens 
arbete.  
Cechael Sebghati Sparrfelt representerar SYA under NYA:s internat i Uppsala 
Miranda von Rosen och Emelie Dickman Kahm presenterar resultaten från 
SYA:s från Diskrimineringsenkät på SFAI:s delförening Operationslednings 
årsmöte i Såstaholm.  
Planering av Leverdagen 
Arbete med Symposiet SFAI-veckan. 
Cechael Sebghati Sparrfelt representerar SYA i ESAICTC som NTR under 
Euroanesthesia i Glasgow 
Arbete med SYA-dagarna 2024 
Sammanställning av SYAs Årsberättelse till SFAI 
Artiklar till SFAI-tidningen: 
Rapport från SYA-dagarna i Kåbdalis 
Hälsning från SYA och SYA-internat i Arild 
Presentation av nya styrelsemedlemar 
Info om symposium och pub under SFAI-veckan samt utbildning Leverdagen 
Planeras arbete med SYAs olika åtaganden och aktiviteter under SFAI-veckan 
samt Leverdagen 
 

Fortlöpande 
arbete under hela 
året 

Styrelsearbete genom digitala möten cirka en gång/månad, styrelseinternat 
cirka en gång/år samt parallellt arbete, där SYA arbetar med tidigare utvalda 
fokusområden, SYA-dagarna, enskilda utbildningsdagar, enkätundersökningar, 
debattartiklar och övrigt för att verka för ST-läkares och nyblivna specialisters 
intresse 
SFAI: Representation av ST-läkare och nyblivna specialister i styrelsen och 
övrigt styrelsearbete  
NYA: Nätverkande inom Norden samt fortsatt arbete med nordiskt 
utbytesprogram 
KVAST: Pågående arbete med ST-utbildningen, regelbundna digitala och 
fysiska möten 
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ST-SKRÅ 
Samarbete med ESAICTC som NTR 
Planering avseende symposium, studierektorsdagen, utbildningsmoment (”ST-
hörnan/utbildningshörnan”) och socialt program under SFAI-veckan  
Kommunikation ut och spridning av information av värde för medlemmar 
genom SFAI-tidningen, mail och sociala medier 
 

 
Ekonomisk redogörelse 
Målet med SYA:s föreningsaktiviteter är neutral balans utan vinstdrivning. Eventuell plusbalans 
överförs till kommande år och aktiviteter.  
Inkomster Deltagaravgifter och utställaravgifter i samband med kurser. 
Utgifter Omkostnader i samband med SYA-dagarna samt utbildningsdagen, SYA-puben och 
symposium på SFAI-veckan, planeringsmöten för styrelsen 1-2ggr/år. Profilprodukter.  
Ekonomisk rapport 2022-2023 (MJ, kassör): 
Ingående balans vid årets start       168 561  
Händelser under året kst “Generellt SYA”  -58 683  
Händelser under året kst “Kåbdalis”  175 554  
SFAI avgift 6%  -37 620  
Prel skatt på resultat hittills i år -16 326  
Summa hittills i år 230620  231 486  

 
Eventuella genomförda eller planerade större förändringar i delföreningen: 
Uppdatering av SYA:s stadgar nästa årsmöte med förändring av omval till styrelsen på 1 eller 2 år i 
stället för endast 2 år.  
Kontakt  
SYA:s styrelse: SYA@sfai.se 
Kontaktuppgifter till enskilda styrelsemedlemmar: 
https://sfai.se/delforeningar/sya/organisation/styrelsekontaktpersoner/ 
 
230704 Emelie Dickman Kahm Ordförande SYA 
 
 
Kvalitetssäkring av ST (KVAST)  

KVAST (KValitetssäkring Av ST) är en styrgrupp för ST-utbildning inom Svensk Förening för 
Anestesi och Intensivvård (SFAI) 
KVAST utgör en stödfunktion för landets studierektorer och ST-läkare i frågor rörande ST-
utbildningen, författningen och specialistansökan.  KVAST är också remiss-instans för Socialstyrelsen 
i frågor som rör ST-utbildningen.  
KVAST består av ledamöter från landets alla sjukvårdsregioner. Antalet ledamöter är baserat på 
antalet ST-läkare i respektive region. Regionens studierektorsnätverk föreslår representant till KVAST 
som utifrån kompetens och KVASTs sammansättning väljer in ledamot. Sveriges Yngre 
Anestesiologer (SYA) har två ledamöter i KVAST. Dessa är, liksom SPUR-samordnaren inom 
anestesi och intensivvård, och ordförande inte bundna till region. KVAST är representerad i SFAI 
styrelse via ordförande. 

För KVAST utgör det nationella mötet för studierektorer i Anestesi och Intensivvård en naturlig 
brytpunkt inför ett nytt arbetsår. Därför omfattar årsrapporten perioden fr.om. september 2022 t.o.m. 
det nationella SR-mötet 2023 under SFAI-veckan.   
  
Under året har KVAST:   
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• Välkomnat nya medlemmar från olika regioner: 
Maja Ångman, Norrbotten, Fredrik Kullberg, Kronoberg, Lovisa Hasselberg, Jönköping och 
Henrik Elf, VGR. 
Till ny ordförande valdes Marco Schuster, Stockholm och till ny vice ordförande Hanna Chin, 
Göteborg.  
 

• Genomfört det nationella Studierektorsmötet vid SFAI/ANIVA-veckan i Uppsala. Detta 
genomfördes som ett fysiskt möte med enstaka digitala deltagare. Initialt ett gemensamt möte 
med chefer och ledare inom anestesi och intensivvård där SYA presenterade enkäten med 
oroväckande resultat av kränkande särbehandling och diskriminering av ST-läkare. Under SR-
mötet delades en printat version av Nya Utbildningsboken HSLF-HS 2021:8 ut till deltagarna 
och presenterades i detalj. Hanna Wijk pratade om hur man driver förändringsarbete som 
studierektor och Hanna Chin inspirerade med en föreläsning om EPA:s och deras fördelar. 
 

• Haft två dagars internat i Norrköping i januari där utbildningsboken justerades inför online 
publicering under våren 2023. Brist på specialanestesi/IVA och eventuella lösningar 
diskuterades utförligt. Nästa fokusområde för KVAST kommer bli reviderade observations- 
och återkopplingsverktyg. 
 

• Deltagit i vidareutveckling av Kursportalen där kurser och utbildning ska presenteras. 
 

• Haft endagsmöte i Stockholm i april med fortsatt diskussion kring inventering av 
specialanestesier och den nya SPUR checklistan gicks genom i detalj inför årets inspektioner. 
På samma möte röstades även fram vinnaren av det Pedagogiska Priset 2023. Priset delas ut 
under invigningen av SFAI-veckan i september i Umeå 
 

• Bidragit med programpunkt om ST-utbildning vid Mötet för chefer och ledare som 
arrangerades i maj i Stockholm. Anders Silfver och Marco Schuster upplyste chefer och ledare 
om den hotande bristen på specialanestesier i Sverige och den pågående inventering av detta. 
 

• Bidragit med artiklar till SFAI-tidningen. Uppmanat och uppmuntrat landets ST-läkare att 
publicera sina Vetenskapliga ST-arbeten på hemsidan och i SFAI tidningen och tagit upp 
denna fråga i SFAI-styrelsen. Mottagit och besvarat många frågor från landets studierektorer 
och ST-läkare.  
 

Utbildningsdelen av SFAI’s hemsida uppdateras kontinuerligt så att lättare kan hitta relevant 
information. Alla synpunkter och förbättringspotential tas tacksamt emot, kvast@sfai.se  
  
KVAST arrangerar det Nationella mötet för studierektorer i Anestesi och Intensivvård. Nästa möte 
planeras i september 2023 i samband med SFAI/ANIVA-veckan i Umeå där gemensamma 
programpunkter planeras med Mötet för chefer och ledare. Agendan publiceras snart online och i 
SFAI-tidningen. 
KVASTs intäkter är via Studierektorsmötet och via SPUR. Utgiftsposterna är internatet och fysiska 
möten.  

För KVAST,  
Marco Schuster Ordförande KVAST 230620 
Marco.Schuster@regionstockholm.se 
 
SFAI:s delförening för undervisning och forskning (SFAI-UF) 

SFAI:s delförening för undervisning och forskning (SFAI-UF) är en intresseförening för SFAI-
medlemmar med aktivt intresse av undervisning och forskning, bildad 2010. Föreningen utgör SFAI:s 
referensgrupp i akademiska frågor och kan i dessa avseenden på uppdrag av SFAI:s styrelse bistå 
myndigheter och professionella företrädare med råd och utlåtanden. Styrelsens målsättning är att 
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föreningen ska verka för att nationellt underlätta samordning och stimulera utveckling av såväl 
undervisning på grund- och forskarutbildningsnivå som preklinisk och klinisk forskning med 
anknytning till svensk anestesi och intensivvård. 

Att landets samtliga medicinska fakulteter samt SFAI:s vetenskapliga sekreterare under 
verksamhetsåret varit representerade i styrelsen har gjort det enklare för föreningen att fortlöpande 
följa upp och koordinera undervisnings- och forskningsfrågorna inom vår specialitets område.  

SFAI-medlemmar med aktivt intresse av undervisning och forskning (oavsett klinisk erfarenhet eller 
akademisk meritering) är varmt välkomna som medlemmar efter individuell ansökan till SFAI:s 
kansli. Vi har ingen medlemsavgift. Vi eftersträvar en ledande och öppen dialog med våra medlemmar 
och uppskattar förslag till åtgärder som SFAI:s medlemmar kan ha intresse, nytta och glädje av. 

SFAI-UF har 65 medlemmar och föreningen tar inte ut någon medlemsavgift. 

I styrelsen ingår Malin Jonsson Fagerlund (ordförande), Jessica Kåhlin, Bengt Nellgård, Keti Dalla, 
Michelle Chew (avgått januari 2023), Malin Rundgren, Karin Björnström Karlsson (SFAI:s vet.sekr.), 
Kristofer Nilson, Magnus Hultin, Jakob Walldén och Robert Frithiof.  

Revisor är Claes Frostell och Jonas Åkeson. Valberedning är Per Nellgård och Eddie Weitzberg. 

Under verksamhetsåret har styrelsen haft ett årsmöte vilket hölls tisdag 13 sept 2022 under SFAI-
veckan i Uppsala. Vi har under verksamhetsåret inte haft några fysiska möten utöver årsmötet utan sex 
digitala möten. 

Forskningsforum hölls tisdag 13 september i Uppsala med efterföljande middag.   

Vi har under året utsett bästa avhandling 2022 och denna kommer att presenteras på SFAI/ANIVA-
mötet 2023. Bästa forskningspresentation på forskningsforum 2022 kommer också att presenteras på 
SFAI/ANIVA-mötet 2023. 

På SFAI/ANIVA-mötet i Uppsala arrangerade vi fyra sessioner; En paneldebatt om forskning på 
medvetslösa med inbjudna föreläsare från läkemedelsverket och etikprövningsnämnden, Bästa 
presentation där pris till bästa avhandling 2021 delades ut samt pris till bästa presentation på 
forskningsforum 2021, Hot Topics och Hot Studies. Delar av styrelsen har arbetat med core 
curriculum för vårt ämnesområde till nya läkarutbildningen. Vi har även hanterat en remiss om 
kliniska studier samt nominerat till HLR-rådet. 

Under verksamhetsåret har delföreningen haft utgifter i samband med Forskningsforum 21 september 
samt i anslutning till våra programpunkter på SFAI/ANIVA-veckan 2022. Inkomster har vi haft från 
våra sessioner på SFAI/ANIVA-mötet. 

Kontakt med delföreningen via malin.jonsson.fagerlund@ki.se 

Stockholm 16 juli 2023 
Malin Jonsson Fagerlund, Ordförande   

SFAne (Svensk Förening för Anestesi) 
SFAnes uppgift/verksamhetsområde 
SFAnes syfte är att främja utvecklingen inom kärnämnet anestesi genom att bedriva utbildningar, 
utgöra referensgrupp och att skapa nätverk. Senast antagna stadgar är från 2020. 
 
 
Medlemmar 
SFAne hade i juni 2023 156 medlemmar (+11 jmf 2022). 
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Styrelsens arbete  
Styrelsen har under verksamhetsåret haft 6 styrelsemöten. 
 
MLA-OP nätverket 
 

 
 
SFAne har under verksamhetsåret fått MLA-operationsnätverket i drift via Basecamp. I juni 2023 har 
vi drygt 100 användare i gruppen, de flesta anestesiologer med någon form av ansvarsfunktion på en 
operationsavdelning.  Nätverket har blivit en kontaktyta där man frågar varandra, tar upp saker för 
diskussion, delar riktlinjer, ”Hur gör ni..?”.  SFAne har under året arrangerat tre nätverksträffar via 
Zoom där vi har haft en inbjuden föreläsare. 
Nätverket är inte bara till för delförening SFAne, representanter för ”närliggande” delföreningar och 
grupper  (ex. SPOV, Op-ledning, SPOR, NPO-PIVOT) finns också med.  
Vi ser MLA-OP-nätverket som en riktig succé! 
 
Masterclass Anestesi 
Under våren 2023 har vi utlyst och antagit 31 deltagare till en ny omgång Masterclass Anestesi. 
Kursen kommer att gå under 2023-24 och har tre kurstillfällen (2 dagar / kurstillfälle). 
 
Övrigt 
Styrelsen har även behandlat remisser som kommit via SFAI. Vi samarbetar även med SPOR (Svenskt 
perioperativt register) genom representation i SPORs referensgrupp och vi deltar på SPORs 
användarmöten. Styrelsen har också på fråga från SFAIs styrelse, påbörjat revidering av riktlinjer. 
SFAne var även ansvarig för tre sessioner under SFAI-veckan i Uppsala september 2022 (peroperativ 
hemodynamik, morfin-spinal, NPO-PIVOT). 
 
SFAne – föreningsstämma 
Föreningsstämma hölls via Zoom oktober 2022. Vid föreningsstämman beslutades att medlemskap i 
SFAne skall fortsätta att vara avgiftsfritt. 
Kommande föreningsstämma kommer att hållas digitalt under hösten 2023 (oktober) i samband med 
ett MLA-OP-möte. 
 
Kassaförvaltning 
SFAI Verksamheter AB har förvaltat föreningens medel. 
 
Styrelsen har under 2022-2023 bestått av: 
Ordförande  Jakob Walldén, Sundsvall  
Sekreterare  Roy Udén, Helsingborg  
Ledamöter Christopher Lundborg, Göteborg 

Uyen Wheeldon, Stockholm 
Stephan Schwager, Örebro 
Thorey Steinsdottir, Stockholm 
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Katrin Ögren, Västerås 
Ingrid Östlund, Lund 

Revisorer: 
Joel Olsson, Sundsval 
Rainer Dörenberg, Uppsala  (suppleant) 
Valberedning   
Fredrik Jonsson, Kalmar 
Anders Silfver, Sundsvall   
   
2023-07-11 
För SFAne:s styrelse 
Jakob Walldén, ordförande 
 
jakob.wallden@umu.se 
070-3644392 
Anestesi och Intensivvård 
Sundsvalls Sjukhus 
851 86 Sundsvall 
 
 
Svenska Intensivvårds Sällskapet (SIS)  
SIS ändamål är att främja utvecklingen inom intensivvård i Sverige avseende klinisk verksamhet, 
forskning och utbildning. 
Delföreningen har 156 medlemmar, och medlemsavgiften är 100 kr/år.  
 
Under verksamhetsåret har stadgeenligt två personer i styrelsen bytts ut. 
 
Under året har sex digitala och två fysiska styrelsemöte hållits. Utöver detta har styrelsen haft 
mailkontakt.  
Mötena har framför allt ägnats åt SIS utbildningsuppdrag och riktlinjearbetet. Samtliga 
styrelseprotokoll finns publicerade på SIS hemsida.  
 
∙ Postgraduate-kursen i intensivvård (internatsform) på Sigtunahöjden genomfördes 16-18 november 
2022, och fick goda betyg i utvärderingen.  
 
∙ Årsmötet genomfördes fysiskt i samband med kursen på Sigtunahöjden, och protokollet är publicerat 
på SFAI´s hemsida (delföreningar/SIS/protokoll). 
Under årsmötet fastställdes att behålla medlemsavgiften på 100 kr. 
  
∙ SIS arbetar med att stimulera vetenskapligt arbete genom de årliga priserna till ”Bästa två 
vetenskapliga orginalartiklar med intensivvårdsinriktning”. 
 
∙ SFAI-veckan 2022 i Uppsala genomfördes med egna programpunkter från SIS, och IVA-chefsmöte 
tillsammans med SIR arrangerades där det beslutades att flytta IVA-chefsmötet till VårGård i samband 
med SIRs årsmöte.  
 
∙ IVA-chefsmöte arrangerades också 2023 på VårGård tillsammans med SIR. 
   
∙ SIS har varit representerade i NAG för intensivvård som under verksamhetsåret slutfört sitt arbete, 
samt varit representerade på möte tillsammans med SFAI och ETOS avseende intensivvårdsresurser i 
samband med katastrofer. SIS är också representerade i konsensusgruppen för sepsis, LÖFS styrgrupp 
för säker sepsis, samt referensgruppen för antibiotikafrågor.  
 
∙ SIS har varit remissinstans för ett antal remisser under verksamhetsåret. 
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∙ SIS har nominerat representanter till internationella intensivvårdsgrupper, samt NAG där 
intensivvård berörs.  
Styrelseledamöter: 
Björn Bark, Lund (vice ordförande) 
Camilla Brorsson, Umeå (ordförande) 
Christian Ahlstedt, Stockholm 
Göran Liffner, Linköping 
Henrik Olivero-Reinius, Uppsala (kassör) 
Johan Malmgren, Göteborg 
Johanna Lyrén, Hudiksvall 
Katarina Lindgren, Sunderbyn/Piteå 
Wibke Falk, Örebro    
 
Valberedning: 
Ulrika Östberg 
Markus Castegren 
 
Verksamhetsrevisor: 
Helena Odenstedt Herges, ordinarie 
Hans Hjelmqvist, suppleant 
 
Sekreterare: 
Katja Andersson, Uppsala 
 
För Svenska Intensivvårds Sällskapet (SIS) 230722 
Camilla Brorsson, camilla.brorsson@umu.se 
Ordförande 
 
SFAI:s Delförening för obstetrisk anestesi och intensivvård (SFOAI)  
Styrelsen har under verksamhetsåret bestått av:  
Susanne Ledin-Eriksson, Gävle, ordförande 
Anette Hein, Danderyds sjh, Stockholm sekreterare 
Åsa Aldergård, Karlstad 
Mikael Wallin-Angelin, Malmö, kassör 
Lars Dittlau, Falun 
Ove Karlsson, Sahlgrenska Universitetssjh, Göteborg 
Håkan Rolfsson, Södersjukhuset 
Lisa Lundström, Östersund 

 

Under verksamhetsåret har delföreningens styrelse haft tre protokollförda fysiska sammanträden, 
Karlstad, sept 2022, Orsa jan 2023 samt Skåvsjöholm maj 2023. Dessutom har det gjorts två 
Teamsmöten. 

Årsmötet samt det årliga vårmötet genomfördes som ett internatmöte 24-25/5 2023 på Skåvsjöholm, 
Österåker. Detta var välbesökt med ca 50 deltagare, med ett fysiskt styrelsesammanträde dagen innan. 
Inbjudna talare var Lawrence Tsen, Boston, Charlotte Elvander,Håkan Rolfsson, Henrik Jörnvall, 
Sophie Graner, samtliga Stockholm samt  Sissel Saltvedt, Karolinska 

En stor del av styrelsens arbete åtgår till att planera det årliga vårmötet inkl årsmöte. På årsmötet 
återvaldes styrelsen. Styrelsen består fortsatt av åtta personer. 

  
SFOAI:s ekonomi är god och står under överinseende av SFAI:s ekonomiske ansvarige och dess 
revisorer. Under verksamhetsåret har Mikael Wallin – Angelin övertagit uppdraget som kassör.  
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SFAI-veckan genomfördes i Uppsala september 2022, där SFOAI bidrog med PG – föreläsningar, 
workshop aortakompression samt ett symposium med tema förlossningsedpiduraler.  

Styrelsen har under året reviderat följande riktlinjer:  

- Råd för/riktlinjer för obstetrisk anestesi och intensivvård  

- Ryggbedövning vid vaginal förlossning 

- SFAI:s/SFOAI:s Riktlinje för obstetrisk spinal/epidural- anestesi vid 
hemostasrubbning och antikoagulantiabehandling. 

SFOAI:s övriga riktlinjer är daterade 2021 så inom 1-3 år kommer dessa att revideras. 

Styrelsen har under året fortsatt assisterat Gunilla Islander, som arbetar med att färdigställa ca 16 
dokument om sällsynta mitokondrie-sjukdomsdiagnoser med avseende på anestesi, intensivvård och 
obstetrik. Avsikten är att dessa dokument ska publiceras på SFAI:s riktlinje-hemsida. 

Susanne Ledin Eriksson och Anette Hein deltar som medlemmar i kurskommittén för SSAI Advanced 
Training Programme in Obstetric Anaesthesia.  

SFOAI:s styrelse tillser att det arrangeras en - två SK-kurser /år inom obstetrisk anestesi på ett av 
landets universitetssjukhus. En kurs hölls på Östra sjukhuset GBG dec 2022, samt på Danderyds 
sjukhus juni 2023. 

 

Gävle 230710             Susanne Ledin-Eriksson, ordförande  

SFAI:s delförening för Operationsledning  
Delföreningen för Operationsledning har funnits sedan 2007 och fokuserar på 
operationsledningsfrågor för att främja utveckling och samarbete inom svensk operationssjukvård. 
Arbetet inkluderar även patientsäkerhet och kompetensfrågor utifrån ett ledningsperspektiv.  

Delföreningen har ca 80 registrerade medlemmar och tar inte ut någon medlemsavgift. 
Operationsledningsmötet engagerar ca 130 deltagare årligen och många av dessa återkommer och 
stödjer där igenom delföreningens arbete.  

Styrelsen per 230522:  

• Ordförande Helena Krook (Vrinnevisjukhuset Norrköping) 
• Skattmästare Ingrid Östlund (Skånes universitetssjukhus Lund 
• Vise ordförande Eva Oddby-Muhrbeck (Danderyds Sjukhus) 
• Sekreterare Charlotta Adin Bergkvist (Västmanlands sjukhus Västerås) 
• Per Werner Möller (Sjukhusen i väster Alingsås lasarett) 
• Elin Enfält (Gävle sjukhus och ledamot i styrgrupp för PoMM) 
• Julian Rex (Östersunds sjukhus) 

Delföreningens styrelse har under året arbetat med att planera och utforma det årliga 
operationsledningsmötet på Såstaholm Hotell och Konferens strax norr om Stockholm. Mötet 
genomfördes 22-23 maj 2023. Vi hyr hela anläggningen och maxantalet 130 personer i 
föreläsningssalen begränsar mötets storlek. Eftersom inte alla kan beredas boende bokades ca 30 
personer för logi på Scandic Hotell i Täby. Vi har diskuterat en utökning av mötet men syftet att knyta 
kontakter och utbyta erfarenheter med kollegor och andra chefer och ledare inom 
operationssjukvården är svårt att tillgodose om mötet blir för stort.  

Måndagens möte ägnades åt operationssjukvårdens klimatavtryck, SPOR, digitalisering av hälsa, vård 
och omsorg - E-hälsomyndighetens målbild, och rapport om digitaliseringsprocesserna inom 
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operationssjukvården i landets regioner. Vi bjöd in operatörer för presentation av kirurgiska tekniker 
som positivt påverkar flödet på våra operationsavdelningar och minskar behovet av vårdplatser, och 
lyssnade även på en intressant föreläsning om genuspåverkan av kirurgiskt utfall. På tisdagen föreläste 
Sjukhusläkarens ordförande Elin Karlsson om vårdplatsbrist – personalbrist. Rebecka Selberg Docent 
genusvetenskap Lunds universitet höll en mycket intressant föreläsning om exitsamtal i sjukvården. 
Goda exempel för att behålla personal, informationsdriven vård i Halland och operationsledning vid 
kris eller krig var ytterligare punkter under tisdagens möte. 

Styrelsen träffades för ett arbetsmöte lunch-lunch på Högbo brukshotell utanför Sandviken 12-13 
oktober 2022 och därutöver har arbetet bedrivits genom månatliga Zoom-möten. Administrativt arbete 
med mötesanmälningar tar mycket tid och behöver ersättas ekonomiskt. 

Delföreningens verksamhetsberättelse sammanställs i SFAI:s verksamhetsberättelse, vilken 
presenteras på årsmötet i september 2023 och publiceras på sfai.se. Ett utkast presenteras på 
delföreningens årsmöte den 22 maj i samband med operationsledningsmötet. 

Ekonomisk redogörelse: Kort redovisning av delföreningens budget som är i balans. Budgeten ingår i 
SFAI:s ekonomiska redovisning och redovisas i samband med SFAI:s årsmöte i september. 

Delföreningen har en egen sida på SFAI:s hemsida med uppgifter om dess inriktning och syfte, 
stadgar, information om tidigare och aktuellt operationsledningsmöte och kontaktuppgifter till 
styrelsen. 

Norrköping 230524 
Helena Krook 
Ordförande delförening Operationsledning SFAI 

Svensk förening för Postoperativ vård (SPOV)  
SPOV som delförening inom SFAI har ändamål att främja utveckling och samarbete kring 
postoperativ vård i Sverige avseende klinisk verksamhet, forskning och utbildning. 

Föreningens styrelse utgör referensgrupp i frågor rörande postoperativ vård inom SFAI. 
SPOV har 100-tal medlemmar och tar ingen medlemsavgift. 
 
Styrelsen består av:  
Edit Herczeghné (Uppsala)-Ordförande 
Magnus Iversen (Stockholm)- Vice Ordförande 
Anna Winter (Malmö)-Sekreterare 
Martin Ahlström (Göteborg)-Kassör 
Stefan Lundin (Göteborg)-Vetenskaplig Sekreterare 
Christopher Lundborg (Göteborg)-Ledamot 
Johan Söderberg (Umeå)-Ledamot 
Malin Nilsson (Linköping)-Ledamot 
Hans Hjelmqvist (Örebro)-Verksamhets revisor 
 
Valberedning:  
Johan Thunberg (Umeå) 
Ragnar Bäckström (Gävle) 
 
Under verksamhetsåret styrelsen hade 10 sammanträde (telefonkonferens) och ett fysiskt möte i 
Uppsala samt hållit kontakt via mejl. 
 
Möten och kongresser: 
SFAI veckan i Uppsala 2022: 
Postoperativ vård i Sverige.Var står vi idag? (15/9) 
Postoperativ smärta (16/9) 
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Vårmöte 2023/05/11-12 i Uppsala: 
”Postoperativ svikt i och optimering av vitala funktioner” 
 
Ekonomisk redovisning:  
vg se SPOV:s sida på SFAI:s websida 
 
Programbidrag till nästkommande SFAI vecka i Umeå 2023: 
Perioperative medicine och ERAS inom akut bukkirurgi (21/9) 
Perioperative management of the elderly patient  (22/9) 
 
Planerade arbete: 
Rekommendationer för postoperativ vård och postoperativ uppföljning-revideras 2024 
 
Uppsala,2023/07/02 
 
Edit Herczeghné 
Ordförande 
0737726825 
 
Svensk Förening för Barnanestesi och Barnintensivvård (SFBABI) 
Svensk förening för barnanestesi och barnintensivvård (SFBABI) verkar för  
 
• att främja utvecklingen inom barnanestesi och barnintensivvård i Sverige avseende klinisk 
verksamhet, forskning och utbildning  
• att arrangera pre- and postgraduateutbildning i form av ST-kurser och vetenskapliga möten inom 
barnanestesi och barnintensivvård  
• att utveckla nationella riktlinjer för barnanestesi och barnintensivvård  
• att utgöra referensgrupp i frågor rörande barnanestesi och barnintensivvård inom SFAI  
• att bistå med råd och expertis för myndigheter och professionella grupper med avseende på 
barnanestesi och barnintensivvård  
• att utse representation inom nationella och internationella föreningar inom barnanestesi och 
barnintensivvård.  
 
SFBABI hade år 2022 – 2023 156 medlemmar och en medlemsavgift på 100 kronor per kalenderår. I 
medlemsavgiften ingår möjlighet att delta i SFBABIs höstmöte, rättighet att rösta på SFBABIs 
årsmöte, ett kopplat medlemskap i ESPA och möjlighet att söka SFBABIs stipendier. 
 
I SFBABIs styrelse 2022 – 2023 ingick Åsa Jungner (ordförande), Jonas Berner (kassör), Fredrik 
Pernbro (sekreterare), Tomas Luther (ledamot) och Caroline Zickerman (ledamot).  
I valberedningen till årsmötet november 2023 ingår Jan Gelberg (sammankallande) och Helena 
Winberg.  
Revisorer för verksamhetsåret 2022 – 2023 är Sandra Nihlén (ordinarie) och Lotta Adin (suppleant).  
SFBABI har under verksamhetsåret haft fem protokollförda styrelsemöten.  
 
Riktlinjearbete  
Ett större riktlinjearbete om procedursedering av barn har pågått med Eva Malmros Olsson som 
ansvarig. Riktlinjearbetet som syftade till att anpassas ESPAs riktlinjer till svenska förhållanden har 
avslutats. ESPAs dokument finns publicerat på hemsidan. Riktlinjer för artäraccess hos barn 
utarbetade av SFBABIs arbetsgrupp för kärlaccess publicerades november 2022. För närvarande pågår 
ett arbete med uppdatering av befintliga riktlinjer.  
 
Arbetsgrupper  
SFBABI har sedan 2019 en arbetsgrupp för kärlaccess. SFBABI planerar att starta en arbetsgrupp för 
pre- och postgraduateutbildning.  
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Pregraduate utbildning  
SFBABI har genomfört en kurs i barnanestesi och barnintensivvård för ST-läkare våren 2023 i 
Stockholm. Nästa ST-kurs planeras i Stockholm under hösten 2023.  
SFBABI har under året samarbetat med KVAST för att utvärdera de nya skrivningarna i 
utbildningsboken och för att utvärdera dimensionering av de ST-kurser som ges.  
 
Postgraduate utbildning  
SFBABIs höstmöte arrangerades år 2022 av Lund med tema hemodynamik. Under SFAI-mötet 
ordnade SFBABI ett symposium med tema hyperoxemi/hypoxi hos barn. SFBABI representeras i 
styrkommittén för SSAIs utbildningsprogram av Elisabeth Casinge, Ulf Lindsten och Annika Liersch.  
 
Remissarbete  
SFBABI har under verksamhetsåret verkat som remissinstans för Socialstyrelsens NHV-arbete, 
Socialstyrelsens vetenskapliga råd, och ESAICs och SFAIs riktlinjearbete.  
 
Representation i europeiska intresseföreningar  
SFBABI var under verksamhetsåret 2022 – 2023 representerat i ESPAs styrelse genom Peter 
Frykholm. Jacob Karlsson valdes in som ny styrelseledamot i ESPA sommaren 2023.  
 
SFBABI stipendiat 2023  
SFBABIs stipendiat år 2023 kommer att utses under kommande styrelsemöte.  
 
Ekonomi  
SFAI Verksamheter AB har förvaltat föreningens medel. Förutom intäkter från medlemsavgift på 100 
kr/år har årets ST-kurser givit ett överskott till föreningen. Med ökande medlemstal förväntas 
föreningens utgifter för höstmöte och ESPA-medlemskap att öka. Styrelsen arbetar för att det skall 
finnas ett kassaöverskott som täcker två års verksamhet. En mer detaljerad ekonomisk redovisning 
kommer att redovisas i samband med SFBABIs årsmöte november 2023.  
 
Planerade större förändringar  
Inga förändringar i SFBABIs stadgar planeras för närvarande.  
Kontaktuppgifter till styrelsen  
Caroline Zickerman, caroline.zickerman@gmail.com 
Jonas Berner, jonas.berner@sll.se 
Tomas Luther, tomas.luther@surgsci.uu.se 
Fredrik Pernbro, fredriksoderlund@proton.me 
Åsa Jungner, asa.jungner@med.lu.se 
 
230717 Åsa Jungner 
 
Svensk Förening för Anestesi och Intensivvård vid ÖNH-och Plastikkirurgi (SFAIÖP) 
SFAIÖP är en förening som samlar ÖNH-och plastikkirurgiskt intresserade anestesiologer.  
Föreningen har ett femtiotal medlemmar.  Ingen separat medlemsavgift tas ut för medlemskap i 
föreningen. 
Styrelsen består av Jonas Graf, Linköping, ordförande, Katarina Hallén, vice ordförande, Göteborg, 
Louise Walther Sturesson, sekreterare, Skåne, ledamöter Robert Sütterlin, Uppsala, Thorey 
Steinarsdottir, Solna, Stephan Schwager, Örebro, Erik Wikström, Örebro och Petter Huitfeldt, Umeå.   
Valberedning är Åse Lodenius och Carolina Persson. 
 
För kontaktuppgifter, vv se https://sfai.se/delforeningar/sfaiop/aktuellt/ 
 
Under året har styrelsen för SFAIÖP haft återkommande styrelsemöten med 1-2 månaders intervall, 
samtliga gånger digitalt.  
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En arbetsgrupp har bearbetat SFAI:s luftvägsriktlinjer och tankar och frågor från medlemmarna i 
SFAIÖP har hämtats in.  Flera fysiska och produktiva möten har skett, i Stockholm, Örebro och 
Linköping. Arbetet bedöms kunna slutföras under hösten 2023. 
I samverkan med Svensk Förening för Otorhinolaryngologi, huvud- och halskirurgi har ett arbete med 
revidering av trakealkanylriktlinjer initierats. 
 
Aktiviteter under året var deltagande i SFAIANIVA-veckan i Uppsala där en luftvägskurs anordnades 
dagen innan mötets start.  Kursen ägde rum på Akademiska Sjukhuset och deltagarna var både 
narkosläkare och narkos-sjuksköterskor. 
Kursen var tyvärr inte så välbokad, men det tiotal personer som kom fick lära sig en hel del om 
avancerad luftvägshantering. 
Som tidigare år var fanns olika stationer som fokuserade på olika sätt att hantera luftvägen.  Dessa 
innefattade bland annat ultraljud av luftvägen, bronkoskopisimulatorer, eFONA, intubation via 
larynxmask och intubationsvideoskopi av den egna luftvägen(dock utan intubation…), TABASCO-
metoden för intubation via larynxmask och andra metoder för luftvägshantering. 
 
Flera symposier arrangerades också av föreningen under SFAIANIVA-veckan. 
 
Under SFAIAnIVA-veckan hölls också föreningens årsmöte. 
 
Den planerade kursen i Modern Luftvägshantering, den s.k. ¨Bakjourskursen¨, som pga covid ställts in 
vid ett par planerade tillfällen, ägde rum i oktober på vackra Krusenbergs Herrgård utanför Uppsala.   
Söktrycket var stort och vi utökade antalet platser något.  Totalt 30 deltagare, varav 10 ÖNH-läkare 
fick genom falldragningar, diskussioner, föreläsningar och workshops med praktiska övningar 
ytterligare fördjupa sina redan stora kunskaper om luftvägshantering.  Även fakulteten fick många bra 
insikter och lärdomar. 
 
Under det kommande året kommer arbetet med en uppdatering av SFAI:s luftvägsalgoritm fortgå och 
slutföras.  Vi ser också fram emot ett aktivt deltagande med luftvägskurs och flera symposier under 
SFAIANIVA-veckan i Umeå och planering inför 2024 års kurs i Modern Luftvägshantering, som även 
denna gång kommer äga rum på Krusenbergs Herrgård i oktober. 
 
Linköping i juli 2023 
Jonas Graf, Ordförande SFAIÖP 
 
Svensk Förening för Hyperbarmedicin (SFHM) 
Målsättningen för Svensk Förening för Hyperbarmedicin är att arbeta för god kvalitet i svensk dyk- 
och hyperbarmedicinsk verksamhet samt främja medlemmarnas utbildningsmässiga och vetenskapliga 
intressen.  
 
Delföreningen har per 2023-06-03, 72 medlemmar.  
 
Årsmöte hölls på SFAI-veckan 2022, två nya övriga ledamöter invaldes, övriga styrelsemedlemmar 
omvaldes på 1 respektive 2 år. Förslag om tillägg till stagarna paragraf 12 om föreningens ekonomi 
röstades igenom. Föreningens ekonomi förvaltas av SFAI verksamheter AB. Tre formella 
styrelsemöten har hållits och styrelsen har haft flera informella möten via mail/teams. Program för 
Symposium 2023 utarbetades på styrelsemöte 220916, beslut fattades via mejl. Styrelsen har besvarat 
remiss med synpunkter på Nationellt vårdprogram för bäckencancerrehabilitering. Flera 
styrelsemedlemmar har deltagit i Socialstyrelsens utredning av Hyperbarmedicin som Nationell 
Högspecialiserad vård (NHV) som gick ut på remiss 230602, deadline för remissynpunkter är 231015 
och vi räknar med ett slutligt förslag innan årsskiftet. Arbete med nya riktlinjer pågår, bör vara klart 
till årsmötet 2023.  
  
Redovisning 2022-2023 
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Utdelning från SFAI 2021, 14 120kr är insatt på delföreningens konto. Inga uttag har skett. 
 
Verksamhetsplan för 2023-2024 

1. Symposium på SFAI-veckan 2023, onsdag 20/9, kl. 10:40-12:10, Sal TBA 
2. Årsmöte 2023 under SFAI-veckan, torsdag 21/9 kl. 16.10-16.55 
3. Omarbeta SFAIs riktlinjer för Hyperbarmedicin 
4. Utarbeta riktlinjer för tjänstbarhetsbedömning av ny personal samt av personal med bestående 

symtom efter COVID-19 
5. Arbeta med frågan om Hyperbarmedicin som Nationell Högspecialiserad vård (NHV) i 

Socialstyrelsens utredning. 
6. Symposium på SFAI-veckan 2024 

 
På uppdrag av Styrelsen, Stockholm 2023-06-03,  
Anders Kjellberg, ordförande 
Svensk Förening för Hyperbarmedicin, Telefon 0760-657355 (Anders Kjellberg) 
 e-post anders.kjellberg@ki.se 

Styrelse:  
Ordförande: Anders Kjellberg (2 år) 
Vice Ordförande: Jesper Johnsson (1 år) 
Kassör: Ylva Karlsson (2 år) 
Sekreterare: Stina Gabrielsson (1 år) 
Övrig ledamot: Johan Douglas (1 år) 
Övrig ledamot: Anders Rosén (1 år) 
Övrig ledamot: Michael Nekludov (1 år) 
Styrelserevisorer: Ej behov i nuläget 
Valberedning: Olaf Gräbel, ledamot. Styrelseledamöter nomineras av HBO-enheter. 

 

Svensk Förening för Thoraxanestesi och -Intensivvård (SFTAI)  
SFTAIs verksamhetsår förlöper mellan ordinarie årsmöten som normalt förläggs till det årliga Svenska 
Thoraxmötet i oktober/november.  
Verksamhetsberättelser liksom protokoll finns publicerade på SFAIs hemsida www.sfai.se under 
rubriken delföreningar. 
Föreningens ändamål är att främja utvecklingen inom Thoraxanestesi och Thoraxintensivvård i 
Sverige avseende klinisk verksamhet, utbildning och forskning.  
 
Styrelse 
Erik Mörtberg, Uppsala, ordförande 
David Wariaro, Umeå, kassör 
Pontus Gustavsson, Örebro, sekreterare 
Jan van der Linden, Stockholm, vetenskaplig sekreterare 
Eva Ahlgren, Linköping, ledamot 
Tor Damén, Göteborg, ledamot 
André Erdling, Lund, ledamot 
 
Valberedning 
Emelie Mörtsell, Lund 
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Det gångna årets har verksamheten återgått till det normala efter pandemin. Årsmötet hölls under 
Svenska thoraxmötet i Umeå 2022-11-10. På årsmötet omvaldes de styrelsemedlemmar vars mandat 
hade löpt ut. Under SFAI-veckan i Uppsala arrangerade SFTAI ett välbesökt symposium om akut 
hjärtsvikt. 
 
Normala år deltar föreningen i planeringen och genomförandet av:  
Svenska Thoraxmötet 
Svenska thoraxmötet 2022 hölls i Umeå. SFTAI representerades av ordförande, kassör och 
sekreterare. På mötet delades SFTAI:s forsknings- och resestipendier ut. SFTAI fick också dela ut ett 
specialistdiplom samt uppmärksamma Klaus Kirnö som utsågs till årets thoraxanestesiolog.  
Svenska Kardiovaskulära Vårmötet avhölls i Kista 26-28 april. SFTAI var representerade i 
organisationskommittén av ordförande och vetenskaplig sekreterare. Ordförande är också vald till 
andre ordförande i organisationskommittén vilket innebär att SFTAI kommer att ha en ordförande vår 
vårmötet 2025. 
I Svenska Hjärtförbundet representeras SFTAI av Pontus Gustavsson och Erik Mörtberg.  
Hjärtförbundet organiserar Svenska Kardiovaskulära vårmötet.  
Svenska Hjärtförbundets har en ekokardiografiarbetsgrupp där SFTAI representeras av Lars 
Gunnarsson och Staffan Söderström.  
 
TIVA nätverket med representanter från alla thorax-IVA avdelningar träffas ca 2ggr/år. De träffades 
senast i Umeå i november 2022. Protokoll från deras möten finns på hemsidan.  
 
Det har också bildats ett nätverk med ansvariga för thoraxoperationsavdelningarna. Första mötet ägde 
rum i Lund i april 2023. Deras protokoll finns på hemsidan. 
 
SSAI-CTVA, postgraduate utbildningsprogram i thoraxanestesi och -intensivvård startade 2013 och 
har nu genomfört tre hela utbildningsomgångar. En fjärde kurs påbörjades hösten 2019. Andreas 
Nygren och Martin Slettengren är Sveriges representanter i organisationskommittén. Den fjärde 
kursomgången är nu avslutad och en femte är påbörjad. 
 
Efter thoraxanestesidefinitionen som årsmötet antog 2013 har styrelsen beslutat diplomera de som har 
både TEE ackreditering och examinerad SSAI-CTVA kurs, för att hylla och bekräfta dessa. Diplomet 
gavs 2017 för första gången och delades ut till tre första thoraxanestesiologer som har dessa båda 
meriter. 2018 delades det ut för andra gången. Under det gångna året har diplomet delats ut till två 
personer, varav det ena under thoraxmötets bankett. 
Styrelsen har haft två protokollförda digitala möten. 
 
Ekonomin är i balans med en årsavgift på150 kr. Medlemsantalet är i juli 2023 90 st medlemmar 
inklusive pensionärer.  
 
För SFTAI i juli 2023, Erik Mörtberg, ordförande 
 
Svensk Förening för Regionalanestesi (SFRA)  
Verksamhetsåret 2022–23 har för SFRA varit magert. Till SFAI-veckan i Uppsala planerades och 
förbereddes en kurs i avancerad regionalanestesi kurs, men den blev tyvärr inställd med några veckors 
varsel då det inte fanns mer än en handfull anmälda. Liknande resultat blev det året innan... 
 
Verksamheten i övrigt försiggår mest på vår gemensamma maillista där flera intressanta ämnen 
diskuteras och tips delas. Några av senaste årets diskussioner rör avregistreringen av Chirocain, 
spinalanestesiteknik för dagkirurgi, tips kring utrustning och tips kring nya studier.  
 
Något nytt föreningsmöte har inte hållits, och vi anser oss därför fortsätta med samma styrelse som 
tidigare. 
Ordförande – Christian Bergek 
Kassör – Patrick Schuldt 
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Sekreterare – Andreas Wiklund 
Ledamöter – Inga Fredriksson, Märit Lundblad, PA Lönnqvist och Henrik Öhrström 
 
Föreningen har inte haft någon egen verksamhet som resulterat i några ekonomiska transaktioner 
under året.  
 
Vid pennan: 
Christian Bergek, ordförande 
Göteborg 2023-07-26 
 
Svensk Förening för Läkare inom Prehospital Akutsjukvård (SFLPA) 
Svensk Förening för Läkare inom Prehospital Akutsjukvård (SFLPA). Föreningens ändamål är att 
främja utvecklingen inom Critical Emergency Medicine (CrEM, akut intensivvård) såväl på som 
utanför sjukhus, avseende klinisk verksamhet, forskning och utbildning.  
 
Medlemmar  
Medlemsavgiften i SFLPA är 100 kr per år. Antalet medlemmar 78 st.  
 
Styrelsen  
Ordförande; Denise Bäckström  
Vice ordförande; Thomas Glob Berthelsen  
Sekreterare; Rebecka Rubenson Wahlin  
Kommunikationsansvarig; Cechael Sparrfelt 
Kassör; Thomas Sundberg  
Ledamot; Robert Larsen, Sven Grauman, Otto Henriksson, Cechael Sparrfelt samt Jacob Broms  
Adjungerad styrelsemedlem; Erik Gustafsson 
Valberedning; Henrik Jörnvall samt Christoffer Jernling 
 
Representation i organisationer  
SFLPA är representerad i SweTrau av ordförande Denise Bäckström.  
SFLPA finns representerad i Socialstyrelsens arbetsgrupp för nationell högspecialicerad vård, 
nationella transporter av Robert Larsen.  
SFLPA finns representerad i Socialstyrelsens expertgrupp prehospital sjukvård och katastrofmedicin, 
av ordförande Denise Bäckström. 
 
Verksamhetsberättelse 
Även det här året präglats av en ökad arbetsbelastning och förändringar i arbetstid vilket i sin tur har 
påverkat möjligheten att genomföra styrelsemöten, dock har 6 protokollförda styrelsemöten 
genomförts. Styrelsen har arbetat vidare med att förtydliga SFLPA´s inrikting mot CrEM (critical 
emergency medicine, akut intensivvård) samt fortsatt arbetat aktivt med strategier för att 
medlemmarna konkret skall få ta del av området. Medlemsbrevet Saftblandaren publiceras till 
föreningens medlemmar 4 ggr/år. Detta fokuserar på nyheter samt forskning inom vårt område. 
Kommunikationsansvarig har jobbat aktivt med föreningens hemsida och sociala medier i syfta att 
dessa blir mer aktuella och inkluderande.  
Vi har haft två öppna föreläsningar, “prehospitala intoxikationer” hösten -22 samt “luftväg- intubation 
utanför operation och IVA” våren -23. Vi planerar för att fortsätta våra uppskattade föreläsningar 2 ggr 
per år. 
Dialog pågår med HLR-rådet angående revidering av riktlinjer för traumatisk hjärtstopp. 
Diskussion har förts kring ny SFLPA-logga. 
I syfta att fortsatt främja intresset för forskning och utveckling inom CrEM har SFLPAs styrelse tagit 
fram ett pris som skall tilldelas bästa ST-arbete inom CrEM. Priset avses även i år att delas ut vid 
föreningens ordinarie årsmöte.  
Ordförande Denise Bäckström har fått Sveriges första lektorat i CrEM på Borås Högskola. 
Föreningen har deltagit i planeringen och genomförandet av SFAI-veckan 2022.   
SFLPA arbetar aktivt med planeringen inför SFAI-veckan 2023 i Umeå. 
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Ekonomisk redogörelse 
Vänligen se separat dokument (finnes på SFLPAs hemsida). 
 
Kontaktuppgifter  
sflpa@sfai.se  
sekreterare.sflpa@sfai.se 
 
230607 Thomas Glob Berthelsen 
 
ETikdelförening inOm Sfai (ETOS) 
Föreningens verksamhetsområde 
Föreningens ändamål är att främja forskning, utbildning, kvalitetsutveckling och samarbete 
inom för SFAI:s verksamhet relevanta etikfrågor. 

 Föreningen ska utgöra referensgrupp till SFAI i etikfrågor och kunna representera SFAI i 
sammankomster och samarbeten med andra specialitetsföreningar och organisationer. Föreningen ska 
också uppmuntra till etikinriktad forskning samt arrangera kurser och möten i syfte att öka intresset 
för, och kunskapen om, etik och etiska frågeställningar inom specialiteten. 
 
ETOS har 99 medlemmar 25/4 2023 
Medlemsavgiften är 0 kronor 
 
Styrelsemedlemmar, valberedning, revisorer 
 
Ordförande: Eva Hannerz-Schmidtke Bitr ÖL Uppsala 
Vice ordförande: Mattias Schindele ÖL Östersund 
Sekreterare: Helena Toss Spec. läk Umeå 
Kassör: Johan Petersson ÖL Solna  
 
Ledamöter: 
Karolina Persson Spec. läkare Lund 
Claes Frostell ÖL Professor Stockholm 
Sonia Sundkvist Chefsläkare ÖL Skellefteå 
 
Valberedning Torsten Gordh Professor emeritus 
                      Dag Lundberg Professor emeritus  
 
Lekmannarevisor Gunnar Strandberg Spec. läkare Uppsala 
 
Adj. Ledamot  
Maria Ehlin Kolk 
 
Protokollförda styrelsemöten har ägt rum 
10/8, 7/11, 30/1, 30/3 
 
Årsmötet ägde rum 15/9 i Uppsala. 
 
Internat i Stockholm 1-2/12 -22 
Internat i Stockholm 24-25/4 -23 
 
Representation i internationella och nationella organisationer: 
 
Eva HS är representant i SLS etikdelegation (DME) 
Eva HS sitter som ledamot i OFO Mellansveriges etikråd 
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Eva HS är medlem i Region Uppsala Etikråd 
Claes F sitter som ordförande i Etikrådet Karolinska Institutet 
Claes F adjungerad i rådet för god klinisk forskningssed på Karolinska Sjukhuset 
 
Verksamhetsberättelse 
Kurs Etik och viktiga samtal förkurs SFAIveckan i Uppsala 2022 13/9 
Symposium resursbrist SFAIveckan 2022 
Lunch med expert Stefan Ström (DCD) under SFAIveckan 2022 
Fotoutställning Pandemin, under SFAIveckan 2022 
Mattias Schindele deltagit som representant för ETOS på mötet för chefer och ledare 13/9 2022 
 
Fortsätter arbetet med riktlinjer för perioperativa behandlingsbegränsningar i samarbete med Fredrik 
Hessulf från Göteborg; Helena T och Karolina P. 
 
Delarrangör i webbinarieserie tillsammans med SLS kvalitetsdelegation om vårdplatsbristen/etisk 
stress (via etikdelegationen) 
 
Jobbat med svar på SISremiss angående riktlinjer för svensk intensivvård 
 
Under året jobbar vi med planering för ett antal aktiviteter för SFAI/Anivaveckan i Umeå sept 2023, 
inklusive kursen i Etik och viktiga samtal för femte gången. 
 
Johan Petersson jobbar med Tomas Norlin och Sten Walter med urval av utdata från SIR gällande 
behandlingsbegränsningar. 
 
Eva HS inlett arbete inom etikdelegationen SLS med riktlinjer för utbildning inom medicinsk etik. 
Inbjuden föreläsare SSAI juni 2024 
 
Claes F har jobbat i Mediagruppen inom SFAI som har deltagit i debatten angående vårdplatsbristen. 
 
Eva HS föreläser på inbjudan grundläggande medicinsk etik vid två tillfällen för anestesikliniken i 
Eskilstuna 
 
Eva föreläser på Internationella donationsmötet, etiska överväganden vid donation, vakna döende 
patienter. 
 
Vi har inlett ett arbete för att undersöka förutsättningarna för en specialitetsövergripande etik-kurs för 
ST läkare. Detta leds av Maria Ehlin Kolk. 
 
Ekonomisk redovisning läggs upp på ETOS hemsida under SFAI.se 
 
Kontaktuppgifter 
 
Ordförande  
Eva Hannerz Schmidtke 
evahannerzschmidtke@gmail.com 
0738444383 
 
Sekreterare  
Helena Toss 
helenatoss@msn.com 
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Sveriges Ledningsansvariga Ambulansläkare i Samverkan (SLAS) 
Arbetar för en nationell medicinsk standard, inkluderande de 21 regionerna, avseende prehospital 
akutsjukvård. I detta ingår utarbetande, uppdatering och publicering av nationella behandlingsriktlinjer 
för ambulanssjukvården. Verkar för erfarenhets- och kunskapsutbyte mellan medlemmarna samt ett 
ökat deltagande av läkare inom larmcentraler och ambulanssjukvård. 
SLAS agerar också i nära samverkan med intresseföreningen Flisa (Föreningen för ledningsansvariga 
inom svensk ambulanssjukvård). 
Medlemmar 
Minst en från varje region ca 30,  medlemsavgift 300 kr/år 

Styrelse 
Ordförande Annika Åström Victorén, Kassör Fredrik Karlsson,  Ledamöter David Smekal Andreas 
Westergren, Lisa Stokseth. Hans Blomberg avgick som styrelseledamot 2023-06-13  och adjungerad 
blev Matilde Hellberg. 

Valberedning utgörs av Jan Stepniewski,  Patrick Brandenstein.  
Styrelsen har sammanträtt åtta gånger under verksamhetsåret. 

Verksamhetsberättelse  
SLAS ansökte under 2022 att få bli en delförening i SFAI, vilket godkändes av SFAI. Vid SLAS 
årsmöte 2022-09-20 togs medlemsbeslut om att bli delförening och nya stadgar antogs. 
Medlemsmöten digitalt vid åtta tillfällen(en timma) och ett fysiskt lunch till lunch möte i Stockholm 
2023-02-08 till 2023-02-09.  
Vi har arbetat med kunskapsspridning och användning av de nya system som SFAI erbjuder för 
kommunikation och som plattform. 
Behandlingsriktlinjearbetet för ambulanssjukvården(utanför SFAIs ordinarie rutiner för riktlinjearbete) 
har fortsatt under året. 
Representation av SLAS i Insatsområde sekundär transport av svårt sjuk patient, NPO PIVÅ. 
Deltagande i arbetsgrupp vid framtagandet av SKRs skrift ”Sekretess inom prehospital akutpsykiatri”. 
Deltagande i expertgruppen gällande Socialstyrelsens nulägesbild, bedömning och utvecklingsförslag 
för Sveriges prehospitala akutsjukvård. 
Ett antal svar på SIS-remisser gällande utrustning i ambulansfordon samt någon remiss från NAG-
grupp. 
SLAS ordförande representerar i Flisas styrelse. 
Flisa-Magazine x 2, presentation av styrelsen och om delförening. 

Ekonomisk redogörelse 2022-2023 
Inga ekonomiska transaktioner har ägt rum. 

Kontaktuppgifter till styrelsen 

annika.astrom.victoren@rjl.se  
Fredrik.Karlsson@se.falck.com 
david.smekal@akademiska.se 
andreas.westergren@regiondalarna.se 
lisa.stokseth@regionblekinge.se 
matilde.hellberg@rvn.se 

Svensk förening för ultraljud i anestesi och intensivvård 
(SFULAI) 
Delföreningen heter Svensk Förening för ULtraljud i Anestesi och 
Intensivvård. Föreningen verkar för ökad och standardiserad kunskap om diagnostiskt och procedurellt 
nyttjande av ultraljud inom specialiteten. 
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Vår avsikt är även att hålla kurser i olika ultraljudsmodaliteter, 
ffa avancerad hemodynamisk bedömning med hjälp av ultraljud. 

11 medlemmar (maj 2023), ingen medlemsavgift. 

Styrelse 
Morten Strinnholm, ordförande 
Claudia Seiler, sekreterare 
Roman A´Roch, kassör 
Carl Jensen, vice ordförande 
Tomi Myrberg, ledamot/vetenskaplig referent 
Martin Johansson, ledamot/SYA-representant 
Jens Åström, ledamot 
Lill Blomqwist, ledamot 

Valberedning: Niklas Jonsson, Fredrik Hallgren 

Gruppen i sin helhet, som även utgör styrelse och valberedning, har haft 2 möten under 2023, 
ytterligare 3 planerade. Under 2021 hade föreningen 4, och under 2022 6 möten, varav 2 fysiska. 

Representation 
Under 2022 arrangerade föreningen två workshops under SFAI-veckan. Vi hade totalt ca 35 deltagare 
och 6 ultraljudstationer, där vi demonstrerade grundläggande hjärtultraljud enligt vårt definierade 
curriculum. 
Likartade, något mer avancerade, workshops kommer att hållas vid årets SFAI-vecka. 

Verksamhetsberättelse 
Från uppstart i 2021 till sommaren 2022 var föreningens huvudfokus att definiera grundläggande 
kunskapsnivåer i ultraljud för en nyutbildad specialist i anestesi och intensivvård. Detta resulterade i 
ett appendix till den nya Utbildningsbokens curriculum, med tydligt specificerade mål gällande 
diagnostiskt ultraljud av hjärta, lungor och buk. 
Sedan våren 2022 har vi haft ett samarbete med Storbritanniens Intensive Care Society´s delförening 
FUSIC (Focused Ultrasound for Intensive Care). Man ligger här flera år före Sverige i utvecklingen av 
curriculum och utbildningar. Därför hade vi bland annat ett teamsmöte med styrelsen i ICU och 
FUSIC, för att lägga grunden för kunskapsutbyte och för att ta lärdom av deras erfarenheter i 
implementering och utförande av utbildningar. Detta resulterade i att vi kommer använda stora delar 
av konceptet FUSIC HD (HemoDynamics) som grund för vår avancerade curriculum- och 
utbildningsnivå. 
Arkitekturen för de olike kunskapsnivåerna och utbildningarna har presenterats i artikel i SFAI-
tidningen volym 29, nr 2, 2023. 
Vår målsättning är att kunna erbjuda utbildning på avancerad nivå under 2024, sannolikt i samarbete 
med Malmö universitet. Att bygga upp en avancerad ultraljudsutbildning tar mycket tid och resurser i 
anspråk, vilket lämnar föreningen i en ekonomisk limbo tills utbildningarna med tillhörande inkomster 
kan sjösättas. Vår vision är att framgent skapa en e-learning-plattform som del i utbildnings- och 
examinationskonceptet. 
Under 2023 kommer några av föreningens medlemmar delta som instruktörer vid grundläggande 
ultraljudskurs i Västra Götalandsregionen, vilket kommer generera inkomster, om än blygsamma. 
Föreningens medlemmar är samtliga beredda att vid behov hyras in som instruktörer vid 
ultraljudskurser runtom i landet. 

 

Ekonomi 
Föreningen har fungerat som UPP-grupp under SFAI sedan bildandet 2021. Inga inkomster har 
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genererats under tiden, i och med att första prioritet var att utarbeta grundläggande curriculum för nya 
Utbildningsboken. Sålunda har utveckling av inkomstgenererande utbildning kommit i gång först 
under senare delen av 2022, med målsättning att kunna verkställas hösten 2024 (se ovan). 
I april 2023 hölls konstituerande möte, där kostnaderna uppgick till drygt 40.000 SEK. Inga ytterligare 
kostnader planeras för 2023. 
I maj 2022 hölls ett fysiskt möte utanför SFAI-veckan, med kostnad på ca 25.000 SEK. 

Stadgar 
Under konstituerande mötet i april 2023 beslutades om föreningens styrelse samt dess stadgar, se 
bilaga eller SFAI.se. 

Kontaktuppgifter 
sfulai@sfai.se 
Ordförande: Morten Strinnholm; morten.strinnholm@vgregion.se 
Sekreterare: Claudia Seiler; claudia.seiler@regiondalarna.se 
 


